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SKRAĆENI ZAPISNIK 
sa 23. sjednice Gradskog vijeća Grada Pule 

održane u četvrtak, 23.02.2023. godine u 
Komunalnoj palači,  
Pula, Forum br. 1 

 
Sjednicu je u 17,00 sati otvorila MARIJA MARKOVIĆ-NIKOLOVSKI (Nezavisna) koja je 
sjednici i predsjedavala.  

 
Poštovane vijećnice i vijećnici dobar dan – egrege consigliere e consiglieri buon giorno, 
otvaram 23. sjednicu Gradskog vijeća Grada Pule. 
 
Radi utvrđivanja kvoruma obavještavam vas da su vijećnici Drago Marić, Valter Boljunčić i 
Juraj Kovačević opravdali izostanak sa današnje sjednice. 
 
Prelazimo na utvrđivanje kvoruma pa molim vijećnike da se prijave u sustav e-Glasanja. 
 
Red 
br. 

VIJEĆNIK LISTA PRIMJEDBA 
 

1.  DUŠANKO BABIĆ NL Filipa Zoričića F.Zoričić-mirovanje mandata 

2. IVAN ŽAGAR NL Filipa Zoričića I.Močenić/S.Ibrišagić-mir mandata  

3. KRISTIJAN BITERI NL Filipa Zoričića  

4. VITO PAOLETIĆ NL Filipa Zoričića I.Mohorović – mirovanje mandata 

5. DUŠICA RADOJČIĆ MOŽEMO  

6. MIHA PAUS MOŽEMO  

7. NOEL MIRKOVIĆ MOŽEMO  

8. ANA FONOVIĆ MOŽEMO  

9. SANJA RADOLOVIĆ SDP  

10. IGOR BELAS SDP  

11. DRAGO MARIĆ SDP S.Gordić-mir mandata - odsutan 

12. ELENA PUH BELCI IDS-DDI  

13. DANIEL DEKOVIĆ NEZAVISNI M.Čerina-mir. mandata  

14. VALTER BOLJUNČIĆ IDS-DDI J.Černjul-mir.mandata - odsutan 

15. ARDEMIO ZIMOLO IDS-DDI  

16. GORDANA FERENČIĆ ZELENI M.Brajuha-ostavka 

17. MARIN LEROTIĆ IDS-DDI  

18. MONICA DEROCCHI IDS-DDI  

19.  MARIJA MARKOVIĆ-NIKOLOVSKI NEZAVISNA   

20. JURAJ KOVAČEVIĆ HDZ M.Jurkić-mir. mandata - odsutan 

21. SEAN SOLDATIĆ HDZ  

22 MILAN RAŠULA NL Milana Rašule  

 
Slijedom prijave prisutnosti u sustav eGlasanja i evidencijskih listića, utvrđujem da je na 23. 
sjednici prisutno 19 vijećnika od ukupno 22 vijećnika, te da Gradsko vijeće može 
pravovaljano odlučivati. 
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POZDRAVLJAM: 
- gosp. Filipa Zoričića GRADONAČELNIKA GRADA PULE 
- gđu. Ivonu Močenić i gosp. Bruna Cergnula, ZAMJENIKE GRADONAČELNIKA  
- PROČELNIKE upravnih tijela Grada 
- DIREKTORE TRGOVAČKIH DRUŠTAVA 
- RAVNATELJE JAVNIH USTANOVA  
- predstavnike MEDIJA 
- gđu. Lorenu Benčić – simultanog prevoditelja na znakovni jezik  
- sve GLEDATELJE koji nas prate putem TV Nove ili uživo putem „live streaming-a“ na 
mrežnim stranicama Grada Pule  
- i ostale GOSTE 
 
OSTALI PRISUTNI: 
LOVORKA HAJDIĆ GOLJA, zamjenica pročelnice Upravnog odjela za lokalnu samoupravu  
EVA BARBIR, voditelj Odsjeka za poslove Gradskog vijeća i Gradonačelnika  
ANJA ADEMI, pročelnica UO za lokalnu samoupravu i p.o. UO komunalni sustav  
VESNA SAJIĆ, pročelnica Upravnog odjela za financije i gospodarstvo  
IVANA SOKOLOV, pročelnica Upravnog odjela za društvene djelatnosti i mlade  
EMINA POPOVIĆ STERPIN, pročelnica UO za kulturu i razvoj civilnog društva  
NEBOJŠA NIKOLIĆ, pročelnik Službe za zastupanje Grada  
KARMELA MAREN, pomoćnica pročelnice UO za prostorno planiranje i zaštitu okoliša 
VANJA JUHAS, informatičar  
GORAN KLIMOV, eGlasanje  
GORAN PEREŠA, direktor Castrum Pula 97 d.o.o.  
NEBOJŠA NIKOLIĆ, direktor, FRATARSKI d.o.o.  
TATIANA ZANINI GAVRANIĆ, direktorica Luka Pula d.o.o.  
DARKO BIJELIĆ, direktor, Monte Giro d.o.o.  
ROBERTO DRANDIĆ, direktor, Plinara d.o.o.  
KRISTIJAN BENČIĆ, direktor Pragrande d.o.o.  
ROBI FUART, direktor Pula Herculanea d.o.o.  
BRANISLAV BOJANIĆ, direktor, Pula Parking d.o.o.  
TOMISLAV JOSIPOVIĆ, direktor, Pulapromet d.o.o.  
SAMUEL SMAILBAŠIĆ, predstavnik Pula sport d.o.o. 
EDO KRAJCAR, direktor, Vodovod Pula d.o.o.  
MARIZA KOVAČEVIĆ, ravnateljica DV Pula 
TAMARA PRANJIĆ, DV Mali svijet  
SERENA SIROTIĆ, ravnateljica, DV–SI Rin Tin Tin Pula-Pola  
LORETTA MOROZIN, ravnateljica, Dnevni centar za rehabilitaciju Veruda  
ALEKSEJ MIŠAN, ravnatelj, Pučko otvoreno učilište  
NADIA BUŽLETA, ravnateljica, Gradska knjižnica i čitaonica Pula  
GORDANA JEROMELA KAIĆ, ravnateljica INK-Gradsko kazalište Pula 
TANJA MILIČIĆ, ravnateljica, Pula Film Festival  
LORENA BENČIĆ, simultani prevoditelj na znakovni jezik  
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PRELAZIMO NA UTVRĐIVANJE DNEVNOG REDA:  
Poziv s materijalima za 23. sjednicu Gradskog vijeća dostavljen je vijećnicima dana 15. 
ožujka 2023. godine te vam je dana 17. ožujka dostavljen materijal za tematsku točku 11. 
 
Vijećnicima je na znanje dostavljeno: 
- dana 15. ožujka 2023. Izvješće o izvršenju Plana djelovanja Grada Pule-Pola u području 
prirodnih nepogoda za 2022. godinu.  
 
Prijedloge akata za ovu sjednicu razmatrali su i dostavili svoja izvješća nadležna radna tijela - 
Odbor za Statut i druge opće akte, Odbor za prostorno uređenje, komunalno gospodarstvo i 
stambene odnose, Odbor za plan i financije i Odbor za društvene djelatnosti. 
 
Budući da nema drugih prijedloga u vezi današnjeg Dnevnog reda, stavljam na glasanje 
Dnevni red 23. sjednice Gradskog vijeća kako je predložen 15. ožujka 2023. sa 11 točaka 
Dnevnog reda. 
 
Predsjednica Gradskog vijeća utvrđuje da je  
 
 VIJEĆE sa 18 glasova “ZA” i 1 glasom “PROTIV” usvojilo predloženi 
 

D N E V N I R E D 

 
 1.  Vijećnička pitanja 
 2.  Usvajanje Skraćenog zapisnika sa 22. sjednice Gradskog vijeća od 22.02.2023. 
 3.  Donošenje Odluke o dodjeli financijskih sredstava trgovačkom društvu Pula  

Sport d.o.o. 
 4.  Donošenje Odluke o izradi IV. Izmjena i dopuna Urbanističkog plana uređenja  

„Max Stoja“ 
 5.  Donošenje Odluke o prihvaćanju povjerene komunalne djelatnosti sakupljanja 
  napuštenih i izgubljenih životinja te njihovog zbrinjavanja 
 6.  Donošenje Zaključka o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Pravilnika  

o unutarnjem ustrojstvu i načinu rada: 
  6.1.  Dječjeg vrtića Pula 
  6.2.  Dječjeg vrtića Mali svijet 
  6.3.  Dječjeg vrtića-Scuola dell' infanzia Rin Tin Tin Pula-Pola 
 7.  Donošenje: 
  7.1.  Zaključka o utvrđivanju prijedloga za imenovanja sudaca porotnika za 
   mladež za Općinski sud u Puli-Pola 
  7.2.  Zaključka o utvrđivanju prijedloga za imenovanja sudaca porotnika 
   Županijskog suda u Puli-Pola 
 8.  Donošenje Odluke o razrješenju (Marko Grgić) i izboru (Marijana Bagarić)  

člana Odbora za gospodarstvo 
 9.  Donošenje Zaključka o donošenju Procjene rizika od velikih nesreća za Grad  

Pula-Pola 
 10.  Donošenje Zaključka o davanju suglasnosti za zaključivanje Ugovora o gradnji 
  komunalne infrastrukture 
 11.  TEMATSKA TOČKA – Luka Pula d.o.o. Pula  
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AD - 1.  VIJEĆNIČKA PITANJA 
 
Na 22. sjednici Vijeća nisu stigli postaviti vijećnička pitanja vijećnici koji danas imaju 
prednost, redom kako su se prijavili: 
 
ANA FONOVIĆ 
DRAGO MARIĆ - odsutan 
MIHA PAUS 
IGOR BELAS 
KRISTIJAN BITERI 
SANJA RADOLOVIĆ 
VITO PAOLETIĆ 
DANIEL DEKOVIĆ 
SEAN SOLDATIĆ 
ELENA PUH BELCI 
GORDANA FERENČIĆ 
ARDEMIO ZIMOLO 
MARIN LEROTIĆ 
 
ANA FONOVIĆ 
Moje vijećničko pitanje je pročelnici Ivani Sokolov. Zanima me je li Grad sudjelovao u 
sufinanciranju boravka pulskih učenika u Školi stvaralaštva „Novigradsko proljeće”. Riječ je 
o vrlo cijenjenoj i poznatoj manifestaciji koja okuplja najkreativnije i vrlo darovite učenice i 
učenike iz svih krajeva Republike Hrvatske. Niz gradova i općina pomažu svojoj 
najkreativnijoj djeci odlazak u Školu stvaralaštva „Novigradsko proljeće”, a Pula nema tu 
praksu pa bih ju zamolila da to prokomentira.  
I drugo pitanje je za dogradonačelnika Bruna Cergnula (na talijanskom jeziku). Znači, odnosi 
se na nedavnu situaciju u kojoj je došlo do velike pogreške od strane gradske uprave i 
Gradonačelnika kao odgovorne osoba kada je postavljena ploča s krivim natpisom na 
talijanskom jeziku pa je moje pitanje za dogradonačelnika: i vi ste kao dogradonačelnik 
odgovorni za prevođenje dokumenata na talijanski jezik pa me zanima kako ocjenjujete rad 
gradske uprave što se tiče dvojezičnosti? Prevodi li se dovoljno? I koliko uopće sudjeluje 
zaposlenika uprave u vrlo složenom poslu prevođenja službenih dokumenata na talijanski 
jezik? I jeste li zadovoljni timom prevoditelja? Situacija mi se čini da je očito loša kada se 
ovakvi previdi događaju. Neozbiljno je i ovo je bila zaista loša reputacija i za grad i za 
Gradsko vijeće koje je donijelo ovu odluku o imenovanju Parka Ane Frank. Hvala. 
 
IVANA SOKOLOV 
Hvala vam na pitanju. Ne, ne sufinanciramo program koji ste spomenuli. Sviđa mi se 
apsolutno i mislim da bi grad trebao poticati takve vrste programa. Međutim, postoji program 
javnih potreba društvenih djelatnosti koji je donešen prošle godine, znamo kada, za ovu 
godinu i svi oni zahtjevi koji nam stignu nakon toga. Postoji proračun, pozicije koje su 
određene. Međutim, imamo nove programe unutar samih škola kao što je škola budućnosti za 
koje mislim da isto tako trebamo poticati, koje smo uveli u proračun prošle godine pa isto 
tako možemo razmišljati i o tim programima. Hvala vam na prijedlogu i preporuci. 
 
BRUNO CERGNUL 
Hvala vam na tom pitanju. Mislim da je dosta aktualan. Ja moram reći da je to došlo do jedne 
greške. Iz Grada su svi prijevodi napravljeni kvalitetno i greška je nastala kod našeg partnera 
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koji je trebao to provesti. Ali tu je onda došlo do nekih gramatičkih grešaka. Ja ocjenjujem da 
je tim koji se bavi prevođenjem u Gradu jako kvalitetan. Mislim da od mog dolaska u Grad 
do sada da je to najkvalitetniji dim. Imamo dvije vrsne prevoditeljice i time se moramo dičiti. 
Ono drugo, što se odnosi na samo onu tablu koja je došla na Parku Ane Frank, mislim da ipak 
je trebalo možda prije postavljanja da netko još to pročita. Tu je došlo do, možda je bila 
brzina kojom se to radilo, ali Grad je sada u fazi da to ispravi. Ja mislim da će se to brzo, 
možda koji dan, možda već i sutra, to biti ispravljeno i greške se ne stavljaju u najboljoj 
namjeri i mislim da to nije namjerno nego da je to tako. Što se tiče dvojezičnosti u Gradu i 
toga, kako bih rekao, odnosa Grada prema talijanskoj zajednici mislim da tu se stvar 
popravlja pogotovo nakon onog zaključka na odluku koja je stupila na snagu prošle godine 
negdje u 8. mjesecu. Stvar se bitno promijenila na bolje i još malo moramo na tome raditi, 
međutim, pravac u kojem to ide, mislim da je to zadovoljavajući, odnosno nije 
zadovoljavajući nego da je propulzivni. Evo, to je tako. 
 
FILIP ZORIČIĆ 
Pa dobro, stoji vaše pitanje. Ja moram reći najprije da mi je žao što je ta tabla zasjenila cijeli 
događaj i poruku koju šaljemo iz Pule, govorimo o Parku Ane Frank i što su neki to 
iskoristili, ne mislim na vas kolegice Fonović, da eto samo to promiču. Reći ću otvoreno pa i 
mediji i jedan dio medija, ali na to imaju pravo, ali i politike. Dakle, mi u našem grad imamo 
Park Ane Frank i šaljemo poruku mira i uključivosti i tada sam reagirao i na plakat koji je 
pošaran u gradu, dok je prije toga kolega Lerotić držao jedan povijesni govor u saboru po 
vraćanju moga grada u crne dane u prošlost. Ali još ćemo mi o tome raspraviti. Ja moram reći 
što se tiče talijanskog jezika u našem gradu i kolega Cergnul je rekao sve što je. Danas smo 
dobili pismo gospođe Tamare Brussich i gospodina Kumara koje je poslano svim 
vijećnicama i vijećnicima, koje također moram komentirati a vis-a-vis talijanskoga, gdje kaže 
da se rugamo talijanskoj zajednici i tako dalje, i tako dalje. Najprije, oko spomen ploče Ani 
Frank, sutra se sastaje Odbor za imenovanje ulica i trgova u 8,00 sati. Raspravljamo o tome i 
nakon toga će ići kada se uredi tekst do kraja i na talijanskom i na hrvatskom jeziku kako 
treba, ići će u Park Ane Frank i Park Ane Frank će biti mjesto okupljanja, ono što jest naš 
grad. I od toga nema nazad. Tko god buduće bude šarao spomenike, crtao kukaste križeve, 
slovo U i tako dalje, to će mu biti itekako jasna opomena. Što god pojedinci iz ovog 
Gradskog vijeća i političari mislili i govorili dalje o meni. Ali to je Grad Pula, to ostaje nakon 
mene. Iako 1993. godine statutom Grada Pule postoje odredbe koje govori do zaštiti 
autohtonih, etičkih i kulturnih osobitosti talijanske nacionalne zajednice, mi smo ove godine 
uveli, podsjetit ću vas, natječaje na talijanskom jeziku dakle, oni se provode na talijanskom 
jeziku. U ovom mandatu je donesena odluka o uporabi talijanskog jezika i pisma u 
poslovanju trgovačkih društava i ustanova čiji je većinski vlasnik i osnivač Grad Pula kako bi 
se slijedom Ustava, ustavnog Zakona o pravima nacionalnih manjina i našeg Statuta dodatno 
osigurala slobodna uporaba talijanskog jezika u javnom životu Grada. Od 1. siječnja 2023. 
godine, 23. godine, uz jednog prevoditelja za talijanski jezik ustrojeno je još jedno radno 
mjesto u Upravnom odjelu za lokalnu samoupravu za suradnju za talijanskom nacionalnom 
zajednicom i također prevođenje, što je kolega spomenuo dvije osobe. A možete vidjeti na 
autobusima Pulapromet također novosti u tom dijelu. Dakle, iako je bilo, nije se provodilo. 
Iako je bilo i nije se provodilo i žao mi je zbog toga što se dogodilo to na ploči, ali da se i to 
koristi u političke svrhe da ova gradska uprava se odnosi tako prema zajednici neće proći. I 
još ćemo oko toga raspravljati i o drugim nacionalnim manjinama što ste govorili. Morao sam 
reagirati, ali dakako da stoji kritika oko ploče i ona će se ispraviti.  
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MIHA PAUS 
Imam dva pitanja, odnosno dvije teme. Možda za direktora Pula parkinga, a možda netko iz 
pročelništva, to svejedno mi je u principu. Vezano je za parking u turističkoj sezoni. S 
obzirom da smo prošle turističke sezone dočekali smo je potpuno nespremni i unatoč 
najavama parkirnih revolucija, da li smo se uključili u pripremu ove turističke sezone što se 
tiče parkinga? Da li se nešto na tome radi? I da li smo išta naučili od lani? To je prvo pitanje. 
Da li će doći do nekih promjena? 
A drugo pitanje je za sad, opet kažem, ko misli da je najkompetentniji odgovoriti. O nekim 
važnim temama se radi koje zabrinjavaju građane, a obećane su bile još u studenom prošle 
godine dvije tematske sjednice koje su se trebale dogoditi još u prosincu. Jedna o Giardinima 
i rezanju stabla, a druga je o planiranju izgradnje sustava odvodnje i pročistača sa sušenjem 
fekalnog mulja na Kaštijunu pa molim da mi se na to odgovori. Hvala. 
 
BRANISLAV BOJANIĆ 
Hvala na postavljenom pitanju. Čuo sam dio jer sam bio nešto vani sa poštovanom 
novinarkom pa nisam baš čuo sve. Pa ću probati vam odgovoriti. Mislim da je bilo pitanje da 
li smo se pripremili za ovu sezonu u odnosu na prošlu, jel' tako? Da li smo nešto naučili iz 
prošle sezone? To sam čuo. Da li smo mi nešto naučili? Ja mislim da su svi naučili da Pula 
parking poštuje zakon, da Pula parking radi i više nego što ljudi misli, da Pula parking 
priprema kroz pravilnike i odrađene terene za svaku sezonu. Vi znate da u Puli postoji 50ak 
tisuća autiju registriranih. Da u sezoni dolazi još 20ak tisuća auti što je enormna količina, ali 
opet uspijevamo sve to nekako izhendlati i smjestiti da gužva nije onakva kakvu svi očekuju. 
Naime, čuli ste od poštovanog vijećnika srpske nacionalne manjine kad su događanja da 
jednostavno ljudi vide tu protočnost u odnosu na druge gradove. Jedna od novina jeste što sad 
uvodimo ove QR kodove na postojećim automatima gdje ćete vi jednim klikom sa svog 
mobitela dobiti zonu, sat, cijenu, gdje, kada, kako, koliko. S time više nećete morati SMS-om 
plaćati, nego sve preko QR koda i najbitnija stvar vam je da nema, kako se zove..., naknade 
za to. Nema naknade. Dakle, sve radimo u korist da stranac koji dođe da ima kvalitetnu 
pripremu. Prošle godine smo pričali o Harvey Normanu. Harvey Norman je, odnosno 
Gragovici. Ove godine će biti upušteno. Kompletno, tamo je 600 parkirnih mjesta. Kupljene 
su postojeće reklamni panoi koji su pokretni. Otprilike 2,5 m sa 4-5 m. koji su digitalni, koji 
će biti postavljeni na punktovima da se stranci, odnosno ljudi koji ulaze u grad Pulu 
usmjeravaju na postojeća parkirališta. Mislim da smo spremni. Evo, toliko. Hvala. 
 
FILIP ZORIČIĆ 
Ispričavam se kolega Paus. Samo ako možete ponoviti, oprostite. Pitali ste kad će biti 
tematska za sušaru mulja?  
 
MIHA PAUS 
Za Giardine i za sušaru, odnosno Kaštijun.  
 
FILIP ZORIČIĆ 
Kad dobijemo idejni projekt znat ćemo detaljne informacije vezano za Giardine. Ako me to 
pitate, vezano za projekt uređenja Giardina. To vam je pitanja? A uskoro će biti. Dakle, čim 
dobijemo idejni projekt, onda ćemo o tome razgovarati. Treba li tematska sjednica ili ne, ne 
znam, ali da ćete dobiti prezentaciju projekta, da, pa nakon toga možemo ovdje vijećati i 
razgovarati. Što se tiče sušare mulja, čekamo odgovor Hrvatskih voda i dalje. Danas sam 
komunicirao prema i Zagrebu i Rijeci vezano za tu temu. U ponedjeljak su obećali da će nam 
javiti povratnu informaciju kada bi došli ovdje. Zahtijevamo i molimo ih da dođu ovdje da 
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bude tematska sjednica da znamo sve detalje oko sušare, oko cijele te teme projekata 
odvodnje. Tako, čim dobijem informaciju znat će svi to i bit će tematska sjednica.  
 
MIHA PAUS 
Samo bih komentirao, ovaj drugi odgovor u redu. Čekamo informacije pa će biti. To 
zadovoljava. Nadam se čim prije. Ali za drugo pitanje nemam dodatno pitanje, imam samo 
komentar. Ja sam dobio odgovor da smo poradili na sustavu plaćanja. Ali nismo poradili na 
sustavu parkinga. Ta stvar meni nije jasna i opet nismo dobili taj odgovor. Znači, lani smo 
otvorili novi parking, sad je rečeno sa 600 parkirnih mjesta na koji se nije parkirao niti jedan 
auto. Znači 600 parkirnih mjesta. Efekt je 0%. To je spektakl. A opet u željezničkoj, kad se 
ide prema željezničkom kolodvoru parkirani su auti bili i na parkirnim mjestima, s druge 
strane parkirnih mjesta i na cijelom ovom trotoaru od Riječkog gata do Mandrača. Znači sve 
je bilo ispunjeno, osim dva parkinga koja su napravljena da riješe problem parkinga po ljeti. 
Tako da ja ne vidim što smo se mi to u principu pripremili kad nemao nikakav podatak, a na 
to smo upozoravali, da nemamo nikakav input što želimo postići, pa da možemo nekako 
mjeriti koliko smo postigli, dali smo postigli šta smo napravili. Ali imamo QR kod. Evo, ja 
mogu reći ja sam već tako platio parking, i super, uštedio sam 6 centi jer nisam platio. To je u 
redu, to podržavam. Ali, nismo riješili problem parkinga. Hvala. 
 
IGOR BELAS 
Imao bih pitanje za našeg Gradonačelnika. Jedna tema koja je meni draga i koja me muči. 
Dakle, nakon jednog objavljenog članka u jednom lokalnom portalu u otkazivanju dječjeg 
ljetnog kampa „Đir” koji se trebao održati na pulskim Valsalinama i Mornaru i pojašnjenje 
udruge HVIDRA koja by the way upravlja kupalištem, zgradama i dijelom priobalja Mornar 
koja kaže da na Mornaru nema uvjeta za realizaciju dječjeg ljetnog kampa. Ponovno se 
nameće pitanja opravdanosti i kapacitiranosti same Udruge da upravlja tako velikim i 
prevrijednim neiskorištenim kompleksom na atraktivnoj lokaciji. Ja sam siguran, stvarno sam 
siguran da članovi Udruge rade maksimum napora da to područje održe kako-tako urednim i 
funkcionalnim, ali realnost je drugačija. Realnost je da kompleks jednostavno propada i 
pregazilo ga je vrijeme. Mislim da bi bilo u interesu svih trenutnih i budućih korisnika. Tu 
mislim na sportaše, klubove, udruge, a i samih građana Pule da se navedeni kompleks stavi u 
nadležnost Grada Pule, a oni svojim financijskim i stručnim potencijalom urede postojeći 
kompleks u moderni centar sportova na vodi, kao što je bilo i predviđeno u prošlosti. Mislim 
da je naša obaveza prema budućim naraštajima da ne zatvaramo oči prema realnosti koja je 
trenutno tamo. Kompleks izgleda očajno, propada i taj vrijedni resurs bi se trebao staviti u 
funkciju kako građani Pule i zaslužuju. To je prvo pitanje. 
Drugo pitanje bi pročelnici Ademi postavio. Mislim da ona mi može odgovoriti na to pitanje. 
Radi se o sezoni što je kolega Paus već spomenuo svi se plašimo te sezone, nadam se da će 
ispasti OK. Svjesni smo pojačanog prometa i cirkulacije ljudi u našem gradu tijekom sezone, 
a naročito oko našeg najpoznatijeg spomenika, tj. Arene. I velikog broja turista koji tamo 
gravitiraju pa se nameću dva problema koja se svake godine pojavljuju i konstantno me i 
građani tog kvarta i obrtnici podsjećaju da postavim pitanje. Prvi je javni gradski WC. Da li 
je u planu da se napravi i izgradi javni WC blizu arene, npr. prostor skladišta ili tamo na onoj 
uzvisini ili negdje drugdje zbog potreba velikog broja turista, a druga stvar je moćnost 
blokade prometa i pretvaranja u pješačku zonu za vrijeme špice turističke sezone na prostoru 
iznad Arene od crkve Sv. Antuna do škala Arene koji se inače blokira ali samo kad su 
manifestacije u Areni. l da li to može se prenamijeniti u špici sezone i da se tamo jednostavno 
ukine? Evo, hvala lijepo. 
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PREDSJEDNICA GRADSKOG VIJEĆA 
Ja bih samo ujedno zamolila da sva pitanja budu što kraća da može se odgovoriti. Da ne 
pretjerujemo. 
 
FILIP ZORIČIĆ 
Hvala kolega Belas, dobro je pitanje. I kompleks ne izgleda dobro. Ideja je odlučna. Mi ćemo 
u travnju nakon 20. travnja imamo sastanak sa HVIDR-om na tu temu. Ja bih volio da to 
zaista bude javni prostor, da sudjeluje Udruga u tom dijelu i da bude i za građane, da se sredi. 
Kad će se srediti ne znam, ali treba otvoriti razgovore i vaš prijedlog itekako stoji. On je 
konstruktivan. Evo, vjerujem da ćemo iznaći neke teme i razgovore nakon 20. travnja. 
 
ANJA ADEMI 
Hvala na pitanju. Što se tiče javnog gradskog WC-a, nije u planu izgradnja novog gradskog 
WC-a, ali napominjem da na parkingu Karoline imamo jedan javni WC i također preko puta, 
ustvari kod ulice Starih statuta, također je javni gradski WC.  
Što se tiče blokade prometa Ozad Arene, ukoliko je to ideja možemo razmotriti s prometnog 
aspekta da li je to moguće. Što se tiče ispred, uvijek u nekoj dugoročnoj viziji je stvaranje 
trga ispred Arene, no međutim, uvijek uzimamo u obzir javni gradski prijevoz pa zbog toga 
ustvari se još nikako nije krenulo u to, a što se tiče Ozad Arene razmotrit ćemo unutar odjela. 
Hvala. 
 
KRISTIJAN BITERI 
Imam prvo pitanje uza direktora plinare, gospodina Drandića. Zaustavila me neki dan jedna 
gospođa u gradu i postavila pitanje i primjedbu. Kaže da joj se požalila prijateljica da je 
morala platiti zamjenu plinomjera 13 Eura, a da se to do sada nikad nije naplaćivalo. Pa bih 
vas molio da nas izvijestite čemu to, zašto se to mora sad platiti? To je prvo pitanje. 
Drugo pitanje imam za direktora Pulaprometa Josipovića: Imali smo priliku prošle godine 
čuti ovdje da ste u procesu postavljanja kartične naplate u autobusima, izrade Web shopa, 
automata za kupnju karata. Koliko vidim još ništa od toga nije u funkciji, a sezona je pred 
vratima pa onda molim vas da nas o tome malo izvijestite. Hvala. 
 
ROBERTO DRANDIĆ 
Znači, negdje 2012. godine je Hrvatska regulatorna agencija krenula sa tim cjenicima 
nestandardnih usluga. Do onda su takve okolnosti bile uključene u cijenu plina. Ovo što vi 
kažete, znači, zamjena plinomjera je besplatna. U kućanstvima se moraju mijenjati plinomjeri 
svakih 10 godina, a onaj dio koji se naplaćuje, to su određene usluge koje je HER-a propisala 
cjenikom nestandardnih usluga. U pravilu su tu ispitivanje ispravnosti i nepropusnosti plinske 
instalacije. Recimo za jedan štednjak to dođe 11 Eura, sa PDV-om, oko 12,5 Eura. Plinomjeri 
su besplatni, oni su, kad imate račune mjesečne, tzv. TS2, znači to je fiksna mjesečna 
naknada, ona ujedno služi da se financira ovaj zamjena plinomjera. Zakonska je obaveza 
svakih 10 godina. Mi smo od sedmog mjeseca, od kad sam ja u Plinari zamijenili 2 i pol 
tisuće plinomjera. Ja sam tamo zatekao određeni zaostatak i s ovom godinom bismo trebali 
do kraja godine oko 4 i poli tisuće plinomjera zamijeniti. Došla je, bila je jedna kazna u 
Plinaru koju sam ja zatekao i onda smo to ubrzali, uzeli smo jednog vanjskog kooperanta da 
nam to pomogne jer moramo te rokove poštivati. Eto, to je ovako ukratko.  
 
TOMISLAV JOSIPOVIĆ 
Hvala na pitanju gospodinu Biteriju. Ja bih rekao ipak da, istina, obećali smo neke stvari i 
bila je ideja da to bude malo prije, ali ipak nešto od obećanog smo i napravili. Tako da 
možemo reći da smo polovinom osmog mjeseca prošle godine, već što smo rekli, uveli smo 
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karte koje vrijede od validacije jedan dan, tri dana ili sedam dana. Tako da ako govorimo o 
smanjenju gužve u autobusima, netko tko je kupio kartu od sedam dana on se validira u 
prosjeku 20-25 puta ili više, a ta osoba bi inače kupila kartu za jednu vožnju. Isto tako, sa 
kartama za jedan dan i za tri dana. Također bi rekao da beskontaktna naplata u autobusima je 
uvedena, što smo rekli. Na jedan bazičniji način bi rekao. Mi smo trenutno u postupcima 
provođenja jednostavnih nabava gdje trebamo provesti nabavu za nabavu POS uređaja gdje 
vozači neće trebati ništa utipkavati nego će se samo prisloniti kartica. Zatim, također nabava 
vezano za bankarske provizije i nabava gdje naš operater ticketing sustava mora software od 
uređaja koje ćemo kupiti, ajmo reći, obraditi. Tako da po tom pitanju se radi. Po vam nekim 
dosadašnjim informacijama, to bi trebalo biti do početka ljeta i ja zaista vjerujem da hoće. 
Ali, ponavljam mi već imamo POS naplatu u autobusima za koju se slažemo da treba ići na 
višu razinu i to ćemo napraviti. I isto tako, doslovno, kroz par dana kreće prodaja na kioscima 
Tiska. To je 25 ili 27 novih prodajnih mjesta. Do sad smo imali prodaju samo na kioscima 
INovina. Dakle, i to ćemo imati na području Grada Pule, a bit će na primjer i u Fažani i slično 
i novost, a u smislu rasterećenja samih vozača da isto tako do 1.6., prema dogovorima sa 
isporučiteljem ticketing sustava, na kioscima INovina i Tiska bi se trebala moći kupiti karta 
za jednu vožnju koju je sada moguće kupiti sam kod vozača, tako da zaista radimo dosta na 
tome. Činjenica je da ide sporije. Možda i mnogi od ovdje prisutnih mogu potvrditi da smo 
imali u 11. i 12. mjesecu situaciju pripreme za Euro gdje u zapravo sve firme koje rade 
software i slično bile u blokadi i odgovor je bio otprilike: „ne pitajte nas ništa dok ne prođe 
Nova godina.” I tu se jednostavno desio jedan čep i sad radimo dalje. I također ako još mogu 
spomenuti da u pripremi smo za nabavu aparata za prodaju karti. Ukoliko sve bude po nekim 
planovima, to bi napravili zajedno sa Pulaparkingom gdje bi na istom aparatu postojala 
mogućnost kupnje karte za autobus, plaćanja parkirališta ili dodatno, plaćanja nekih 
komunalnih usluga. Ali to je u pripremi, tako da ne bi volio da me pitate za dva mjeseca šta je 
s tim. Dakle, o tome razmišljamo i nadamo se da će biti riješeno. I još samo kratko, evo, ove 
godine, ne znam točan podatak, ali prva dva mjeseca ove godine, u usporedbi sa prošlom smo 
cca na 20-ak% više putnika. Dakle, ja se nadam da se malo vidi neki trud i obljepljivanja 
autobusa i tako dalje, i tako dalje. Hvala. 
 
KRISTIJAN BITERI 
Da, damo komentar. Rekli ste za ovo kartično do početka ljeta. Početak ljeta je...? 
 
TOMISLAV JOSIPOVIĆ 
Početak ljeta, ja se nadam da će ljeto ove godine ranije početi, negdje u svibnju. Hvala.  
 
SANJA RADOLOVIĆ 
Imam dva pitanja. Moje prvo pitanje uputit ću zamjenici gradonačelnika Ivoni Močenić. Prije 
gotovo godinu dana sam vas pitala što je s projektom realizacije dogradnje Doma „Alfredo 
Štiglić”. Vidjeli smo i svi najave da će domovi za starije poskupiti sa gotovo 20% u 2023. 
godini. Iako je područje, možemo reći, socijalne skrbi zbrinjavanja starijih pod ingerencijom 
Istarske županije, vjerujem da nam je svima alarm za uzbunu 2 tisuće ljudi koji čekaju na 
mjesto u domu. Naravno, to neće riješiti gorući problem. Tada ste mi rekli da se revidira 
troškovnik pa bih vas zamolila da mi kažete i da me uputite da li je više u tih godinu dana taj 
troškovnik revidiran i gdje je zapravo zapelo. 
A moje drugo pitanje je za pročelnicu Ademi. Vezano je za nedavno raspisan poziv prije 
nekoliko dana energetske obnove zgrada javnog sektora i najavljen poziv energentske obnove 
višestambenih zgrada i obiteljskih kuća pa me zanima što Grad konkretno planira prijaviti po 
ovom prvom i da li Grad ima u planu nekakvu koordinaciju koja je jako važna za stanovnike 
vezano za energetsku obnovu višestambenih zgrada i obiteljskih kuća, posebice imajući u 
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vidu činjenicu da je u Puli svaka treća zgrada primjerice bez lifta, a svi znamo da je to 
aktivnost koja se može sufinancirati iz same energetske obnove višestambenih zgrada. 
Zahvaljujem. 
 
IVONA MOČENIĆ 
Poštovana vijećnice Sanja Radolović zahvaljujem se na vašem pitanju. Evo, u više navrata 
Grad Pula održao je sastanak sa Istarskom županijom u svezi dogradnje Doma za starije i 
nemoćne „Alfredo Štiglić”. Kao što ste upoznati, išlo se na reviziju samoga projekta iz 
razloga što prijašnji projekt je zastario. Troškovnik je nešto veći, naravno, zbog porasta 
energenata kojima svi svjedočimo. Taj projekt bi trebao biti gotov negdje sada početkom 
travnja mjeseca s tim da bi se onda u 9. mjesecu išlo na javnu nabavu. Isto tako, paralelno sa 
dogradnjom „Alfreda Štiglića” ići će se i na rješavanje i depadanse, tako da pokušavamo već 
u 9. mjesecu razmišljamo o razmještaju korisnika iz depadanse. Očekujemo početak radova 
konkretno što se tiče „Alfreda Štiglića” negdje na proljeće sljedeće godine s time da bi onda 
trebalo biti završetak radova na proljeće 2025. Hvala. 
 
ANJA ADEMI 
Hvala na pitanju. Što se tiče javnih zgrada, u koordinaciji smo unutar Odsjeka za energentsku 
učinkovitost i sa trgovačkim društvima i javnim ustanovama, te pripremamo dokumentaciju 
vezano za Društveni centar „Rojc”, školu „Veruda”, Dječji vrtić „Mali svijet” i razmatramo 
da li će biti moguće prijaviti Dom „Braće Ribar”. U svakom slučaju što se tiče ovih javnih 
objekata koje sam spomenula ćemo svakako ići u pripremu dokumentacije da li oni prošli na 
ovom natječaju po saznanjima iz Fonda za zaštitu okoliša biti će još natječaj vezano za 
energetsku obnovu. Što se tiče višestambenih zgrada ideja je da ustvari putem upravitelja 
zgrada napravimo jednu akciju i na taj način educiramo stanovnike u višestambenim 
zgradama i privatnim objektima da apliciraju na poziv. Hvala. 
 
SANJA RADOLOVIĆ 
Evo, zahvaljujem na odgovorima. Što se tiče prvog odgovora, OK, prihvaćam. Međutim, i 
sami ste svjesni da je to zaista užasno, užasno spor napredak projekta, a mislim da s obzirom 
na goruću situaciju u gradu ne samo da će biti potrebno dograditi „Alfredo Štiglić”, trebat 
ćemo razmišljati o izgradnji jednog novog doma. Moguće putem javno privatnog partnerstva, 
a kao stvari stoje i s obzirom na socijalne statuse ljudi i na cijenu privatnih domova, mislim 
da e doći pet do 12 da ćemo čak morati iz gradskog proračuna sufinancirati ljudima privatne 
domove što neki gradovi u Istarskoj županiji i rade, ali svakako mislim da je tempo jako, jako 
spor, što ne ide samo Gradu u đep, nego i Istarskoj županiji. Što se tiče ovog drugog 
odgovora, apsolutno pohvaljujem planiranu prijavu energentskih obnova objekata koje ste 
naveli. Što se tiče višestambenih zgrada vidjeli smo da je tu Pula u prošlom pozivu malo 
podbacila, da ljudi nisu bili dovoljno informirani, a isto tako predlažem vam da što prije 
sjednete za stol sa nadležnim konzervatorskim odjelom budući da se uvidjelo da posebice u 
ovom užem centru grada, gdje su ljudi planirali projekt su čekali na uvjete i potvrdu glavnih 
projekata preko godinu dana, što kad se poziv objavi je izuzetno, izuzetno kratak rok. 
Zahvaljujem. 
 
VITO PAOLETIĆ 
Moje prvo pitanje je praktički već postavljeno od Ane Fonović (na talijanskom jeziku) jer 
sam se i ja htio svakako osvrnuti na nemili događaj u Parku Ane Frank. Pa eto, ne bih dalje 
duljio o tome. Svoja ću dva pitanja postaviti jedno direktoru trgovačkog društva Herculanea, 
a drugo Gradonačelniku. 
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Dakle, ovog smo tjedna svi, mi kao vijećnici, dobili pitanja građanske inicijative. Danas, mi 
smo u poslijepodnevnim satima isto dobili jedno očitovanje direktora. Volio bih iz njegovih 
usta ipak čuti evo, da obrazloži koliko, znači, da da konkretne odgovore na pitanja, koja su 
mu svakako poznata, ako mu nisu poznata, mogu mu ih i pročitati, ali su malo dulja. Radi se 
o arborikulturi, za sredstva koja se odvajaju za arborikulutru i za osposobljavanje stručnjaka. 
Drugo pitanje je za Gradonačelnika, a tiče se opustošenog, odnosno opožarenog područja duž 
Premanturske ceste. U dokumentima koji su dostavljeni za večerašnje vijeće stoji podatak da 
je tamo nastala u srpnju lani, zar ne, materijalna šteta od nekih milijun kuna. Kako dalje? 
Imamo li tu neke planove? Eventualno, pošumljavanja i što s tim? Što dalje s time 
područjem? Eto, zahvaljujem unaprijed. 
 
ROBI FUART 
Zahvaljujem na pitanju. Da, znači mi smo dobili, vijećnici su nas zvali vezano za pitanja koja 
su došla od građanske inicijative. A i vidjeli smo ono što je bilo ranije objavljeno u medijima 
od strane inicijative. Ono što možemo reći da Pula Herculanea je izvođač rodova u Puli na 
području Grada Pule vezano za održavanje, da tako kažem, zelene infrastrukture i tu imamo 
ugovor sa gradom i u suradnji s gradom već dugi niz godina održavamo sve zelene površine. 
Pa tako, konkretno i stabla. Treba gledati sve u kontekstu vremena u kojem se nešto 
događalo. Znamo da se praksa u održavanju zelenih površina mijenjala kao i u svim drugim 
segmentima, pa tako danas ocjenjivati kako ili što se održavalo prije 30 ili 40 godina i u 
kakvim uopće uvjetima su rasla stabla u tom razdoblju je dosta teško. To smo temeljito 
obrazložili u odgovoru koji smo vam poslali. A vezano za edukaciju i stručnost, dakle, osim 
što Grad Pula ima stručne osobe, ima i Pula Herculanea isto tako stručnjake koji su vezano, 
konkretno, za održavanje zelenih površine i za održavanje stabala, i ne samo da se konstantno 
educiramo nego i aktivno sudjelujemo u stručnim skupovima u Hrvatskoj upravo na tu temu. 
Ono što, možda je sad isto tako važno reći, što se trenutno događa ili što će se događati u 
budućnosti, pored stručnih službi koje ima Grad i Pula Herculanea koje se konstantno 
konzultiraju i rade na ovoj temi, po potrebi se angažiraju i vanjski stručnjaci. A u ovom, 
krajem prošle godine, pokrenuta je izrada zelenog katastra. Vidjeli smo iz medija da je i to 
jedna od tema upravo vezano za održavanje koja se nameće. Dakle, krajem prošle godine 
pokrenuta je izrada zelenog katastra. Tehnički, platforma je već gotova i trenutno je u toku 
unos podataka. Unos podataka o zelenim površinama, o gospodarenju otpada, o površinama 
na održavanju, pa tako i konkretno stabala. Znači, prvo će se izvršiti jedan grubi screening di 
će se unijeti i pozicija stabala i osnovni podaci, a nakon toga će se za svako stablo zasebno 
popunjavati podaci. Pored svega navedenog, u sklopu GIS-a, odnosno katastra koji je u 
izradi, sad u narednih dva mjeseca, izvršit će se i snimanje dronom iz zraka, tako da ćemo 
imati snimljeno kompletno stanje u prostoru. To će nam biti baza za daljnje održavanje i za 
usavršavanje ove usluge. Evo, hvala. 
 
FILIP ZORIČIĆ 
Evo, hala na pitanju kolega. Dakle, koliko su mi rekle Hrvatske šume da će taj prostor 
pošumljavati. A ono što još više muči ljude je sezona koja slijedi. Govorimo o požarnoj 
sezoni. Mi pripremu jednu opću konferenciju na koju će sudjelovati Ministarstvo 
poljoprivrede, Hrvatske šume, vatrogasci i civilna zaštita. To će biti opća konferencija. 
Međutim, još važnije je da će dionici te konferencije, govorimo ovdje iz Pule, oni će 
sudjelovati po mjesnim odborima gdje će biti tematske sjednice upravo u svakom mjesnom 
odboru gdje je neka šuma. A u Puli je, hvala Bogu, puno šuma. Svaki mjesni odbor ima svoju 
šumu praktički, tako da ćemo evo krenuti u to. U mjesnim odborima to znaju, svaki put kad 
dođem, pričamo o tome. Vjerujem da ćemo se svi dobro pripremiti, da će ljudi i vjerovati da 
će biti ova sezona puno bolja, što želimo i mi također dobro se pripremiti da se ne dogodi ono 
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što se dogodilo lani. Još jedna dobra stvar u svemu tome što je i završen, koliko mi je 
poznato, poziv Ministarstva poljoprivrede vezano za video nadzor. Na području cijele Istre će 
ići video nadzor, a pogotovo u južnoj Istri, dakle prostor Pule i puljštine biti će apsolutno 
pokriveni šumskim prostori video nadzorima što će stvarno puno pomoći, pogotovo 
vatrogascima, ali video nadzor će, siguran sam, pomoći u detektiranju onih koji će možda 
podmetati požare. Tako da je sigurnosno to dobra vijest i mi ćemo o tome govoriti na 
konferenciji ali i po mjesnim odborima, u suradnji naravno sa civilnom zaštitom gdje svaki 
mjesni odbor ima svog predstavnika civilne zaštite.  
 
DANIEL DEKOVIĆ 
Moje prvo pitanje je upućeno direktoru „Kaštijuna”. Znamo svi da prošlo ljetno uslijed 
havarije, tj. kvara na pogonu za preradu otpada da se smeće odlagalo na otvorenu plohu. 
Mene interesira gdje se trenutno taj otpad nalazi? Da li je taj otpad zbrinut?  
A drugo pitanje bih uputio direktoru Pula sporta. Naime, dosta prijatelja koji se bave 
trčanjem su mi uputili kritiku da od kad je atletska staza obnovljena da se počeo naplaćivati 
ulaz na stadion, tj. da nije kao prije da se jednostavno na stadion može doći i normalno trčati. 
Pa eto, interesira me zašto? Hvala. 
 
PREDSJEDNICA 
Direktora „Kaštijuna” nema pa ćete dobiti odgovor pismeno. 
 
SAMUEL SMAILBAŠIĆ  
Hvala na pitanju. Kao što znate svi, Pula sport je trgovačko društvo i kao takvo ima svoje 
usluge i cijene. I na osnovu tih cijena mi moramo ispostavljati račun i platiti PDV. Što se tiče 
građana Pule i bilo kojih drugih građana, cijena mora biti ista jer je to po Zakonu. Mi ne 
možemo raditi razliku između građana Pule ili nekih drugih korisnika. Ono što smo mi uveli 
u Pula sportu, a to je mjesečna karta koja bi mogla biti puno povoljnija, odnosno 
prihvatljivija za građane Pule. Tako da u planu imamo i godišnju i polugodišnju kartu. Sada, 
da li imate još..?? To je to. 
 
DANIEL DEKOVIĆ 
Pa evo, ovo mi je prva informacija, vi me ispravite, ako griješim, ali do sad se to nije 
naplaćivalo. A znam da ste prije gospodina Peruška upravo vi sjedili na toj funkciji pa ne 
znam da li se može naći makar sat vremena za naše građane da slobodno mogu trčati na toj 
stazi u nekom terminu. Mislim, ipak je to nasljeđe neko koje je evo, recimo, grad dobio od 
Uljanika pa eto bilo bi lijepo za naše građane da imaju makar sat vremena kad mogu koristiti 
tu stazu, naravno, eto, da ne plate. Hvala. 
 
SAMUEL SMAILBAŠIĆ  
Staza je uvijek imala svoju cijenu. Dakle, trčanje na stazi je uvijek imalo svoju cijenu. Da li 
se naplaćivalo ili nije naplaćivalo možda je sad u ovom trenutku kad je došla nova staza to 
malo postalo onako nekakvo aktualnija tema. Ali staza se u biti uvijek naplaćivala. To što je 
netko ulazio da mi ne znamo, unutra, to ja sad nisam u to siguran. Ali, mi trenutno, kao što i 
na bazenu, kao što je i na Bunarini, na tenisu, kao što je na svakom našem objektu, mi 
jednostavno moramo izdati račun za ono što ispostavljamo, a to je naša usluga. I kao što sam 
rekao, to je ostavština, i sami znate da je Uljanik standard bio vlasnik stadiona i dok je trajao 
Uljanik vjerojatno se tada i trčalo besplatno na stadionu. Naši građani su vjerojatno na to bili 
naučeni, ali u ovom trenutku mi sad funkcioniramo kao trgovačko društvo i moramo naše 
usluge naplatiti. I kažem, trudimo se izaći ususret tako da dajemo neke dugoročnije karte koje 
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su povoljnije za naše građane ili to mogu kupiti i građani koji nisu iz našeg grada jer svi 
moraju imati iste cijene. Eto, to je to. Hvala.  
 
SEAN SOLDATIĆ 
Ma naime, Grad Pula i puljština su akutno izloženoj bespravnoj gradnji. Toga smo svi 
svjedoci. I to pogotovo na poljoprivrednom zemljištu. A što trajno devastira autohtoni 
krajobraz i kvalitetu života naših građana. Poznato je da bespravno sugrađani objekti već u 
fazi izgradnje opterećuju komunalnu infrastrukturu jer na razne načine prije nego što započnu 
bespravnu gradnju ishoduju na žalost, priključak za vodu i struju. Stoga je bitno da nadležne 
gradske službe, odnosno nadležno komunalno redarstvo Grada Pule preventivno djeluje na 
bespravne graditelje na način da ne teren izlazi na samim počecima bespravne gradnje na 
poljoprivrednom zemljištu. A ono se sastoji u izgradnji bespravnih zidova, betoniranju 
temelja i postavljanju tzv. mobil homova na poljoprivrednom zemljištu. Stoga vas pitam u 
koliko je slučajeva komunalno redarstvo Grada Pule izdalo rješenja o uklanjanju bespravnih 
zidova na poljoprivrednom zemljištu, mobil homova na poljoprivrednom zemljištu, a što je u 
neposrednoj nadležnosti komunalnog redarstva Grada Pule temeljem zakona? 
I moje drugo pitanje glasi: svjedoci smo učestalog pronalaženja bombi i mina zaostalih iz 
Drugog svjetskog rata u našem okruženju. Ne sumnjamo da se to potencijalno može desiti u 
Puli. Poznato je da je Pula bila u više navrata bombardirana tokom Drugog svjetskog rata 
stoga postoji velika izvjesnost da u utrobi pulskog podzemlja i podmorja postoje mine i 
avionske bombe koje potencijalno ugrožavaju opću sigurnost građana Pule. Stoga vas pitam: 
koje su gradske tvrtke do sada bile uključene u neutraliziranje i prijevoz eksplozivnih 
naprava? Odnosno, da li postoje osposobljene gradske tvrtke koje bi prema potrebi hitno 
djelovale i neutralizirale neposrednu ugrozu stanovnika Pule od zaostalih mina i avio bombi? 
Moje pitanje je postavljeno Gradonačelniku ili nadležnom pročelniku. 
 
ANJA ADEMI 
Hvala na pitanju. Ja ne znam točan broj kazni iz redarstva, ali ću dostaviti pisanim putem. 
Evo, hvala.  
 
FILIP ZORIČIĆ 
Kolega, stoji pitanje. Ja sam mislio da je došao kolega Bojanić da odgovori na pitanje za 
bombe. Niste? Vi ste došli odgovoriti? Izvolite. 
 
BRANISLAV BOJANIĆ 
Ostao sam malo zatečen, ali i iznenađen. Naime, svjedoci ste svi da Rijeka je imala jednu 
takvu promidžbu. Našla se jedna bomba. Pola grada se ispraznilo. Vatrogasci, novinari, prva 
pomoć, svi živi su se u to uključili. Dvorane su se ispraznile, sportske da bi se tamo ljudi 
smjestili, a malo je poznato da je Pulaparking prije nekoliko godina sa svojim ljudima Denis 
Rojnić, Davor ..., Branislav Bojanić i Manuel Brumić da su nosili sa paukom bombe, 
odnosno zaostale mine koje su se zaplele ribarima u mreži. Nije bila propaganda jer se 
moralo brzo reagirati. Zato se moralo brzo reagirati jer su mine koje su izvadili počele 
potapati brod. Nitko njih htio prići blizu. Nitko. Svi su bježali. Gospodin koje se bavi minsko 
eksplozivnim poslovima u Ministarstvu unutrašnjih poslova Grada Pule nazvao je na telefon i 
pitao da li bi vi htjeli pomoći nam da tu bombu maknemo, odnosno minu. Još je bio toliko 
korektan i rekao pazite, svi su bježali i nitko neće blizu. Djelatnike sam pitao: „Hoćete li?” 
Znate koji je bio odgovor djelatnika: „Da li ptice lete? Da li kiša pada? Pa hoćemo!” I pauk je 
tada došao. Brod koji se topio zbog težine mine mi smo sa paukom prenijeli na poziciju gdje 
se ta mina uništila. Dakle, ja sam bio prisutan jer ne mogu dozvoliti da se nešto desi 
djelatnicima a da ja sjedim u nekoj prostoriji i da hendlam i da pijem kavu. Još jedna situacija 
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koju vi ne znate pa možete pričati o parkingu i o dečkima koji voze pauk. Kad budete vidjeli 
Davora .. dobro nema veze, sad sam malo emotivan jer se dešava o nečemu što ovdje nitko ne 
zna. Brodska odnosno avionska bomba teška tisuću kila, jednu tonu, di su također ribari 
zakačili, gdje se brod potpao, tko će tu minu dovući na mjesto pozicije. Nitko nije bio blizu. 
Pulaparking je došao, sa svojim paukom je tu bombu odvukao na poziciju da se ona uništi. A 
vi pljujete po Pulaparkingu. Vi tražite neke pozicije i neke poene, a djelatnici Pulaparkinga 
rade za dobrobit ovog grada i mora se znati šta smo sve napravili da bi ovdje bilo na način 
kako vi sad ovdje sjedite i jedan drugog natežete. Emotivan sam, ali to je to. Hvala vam. 
 
SEAN SOLDATIĆ 
Zahvaljujem. Zahvalio bih pročelnici Ademi što će pismeno uputiti odgovor na moje prvo 
pitanje koje se odnosilo na bespravnu gradnju. Ali ovom priliku, u svom odgovoru želim 
apelirati da na bespravnu gradnju treba preventivno djelovati. Ono što je u mogućnosti, 
odnosno nadležnosti Grada Pula, to je komunalno redarstvo koje mora, pogotovo na 
poljoprivrednom zemljištu, gdje je početak te bespravne gradnje, odmah reagirati, izdati 
rješenja o uklanjanju bespravnih objekata, pogotovo zidova. Svjesni smo da ne mogu biti 
betonski zidovi uslijed maslinika ili šume i takvim djelovanjem je neposredna nadležnost 
komunalnih redara u biti preveniramo bespravnu gradnju i izbjegavamo sve ove nemile 
događaje kojima smo svjedoci zadnjih dana. Znači, izbjegnimo sve to, barem da Grad Pula sa 
svojim službama poduzme ono što može, a to je da komunalni redare nalože uklanjanje 
bespravnih zidova na poljoprivrednom zemljištu, a što je nadležno. A dalje ćemo vidjeti ako 
ni to ne bude, onda dolazi u pitanje građevinska inspekcija. Zahvaljujem. 
 
ELENA PUH BELCI 
Ja imam dva pitanja. Jednog za Gradonačelnika Grada Pule. Na vašem facebooku objavili ste 
informaciju, citiram: „ishodili smo 500 milijuna kuna u godinu dana europskog i državnog 
novca”. Predlažem odmah pismeno da mi se očitujete koji su to projekti, da li su to projekti 
koje ste vi prijavili, vi ugovorili i vi ishodovali ili su to projekti koje je započela, prijavila i 
ishodila prethodna IDS-ova vlast. Molim da svaki pojedinačni projekt napišete datum izrade 
projektne dokumentacije, datum prijave, datum odluke o prihvatu, datum potpisivanja 
ugovora i naravno ugovorene iznose i očekujem da će to biti 500 milijuna vaših projekata. 
A drugo pitanje je za Pulapromet. Krajem godine, prilikom usvajanja proračuna za 2023. 
godinu, izrazila sam zabrinutost za poslovanje zbog značajnog smanjenja sufinanciranja 
Pulaprometa od strane Grada Pule, u odnosu na prethodnu godinu. Ostalo je tako otvoreno 
pitanje da li ću uopće moći poslovati naše trgovačko društvo sukladno važećim zakonima. 
Koliko čujemo, navodno, veliki broj šofera napušta poduzeće dok ostali zbog toga ne stižu 
iskoristiti godišnji odmor u zakonskom roku. Situacija definitivno nije nimalo sjajna, a 
sezona nam je pred vratima i najave koje su bile najavljene kao dodatne linije, nisu još uvijek 
ispoštivane. Moje pitanje je slijedeće, s obzirom da smo prije, na prošlom Gradskom vijeću 
imali odluku o parkiranju koja se nadovezala na javni prijevoz sa parkirališta Mandrača, 
Marsovo polje i Gregovica, pitam se da li će biti i kad uspostavljena redovna linija između 
centra grada i parkirališta Mandrač, Marsovo polje i Gregovica? 
 
TOMISLAV JOSIPOVIĆ 
Hvala na pitanju. Da, sjećam se situacije kad ste vi pitali vezano za prihode i da li ćemo doći 
u blokadu i slično. Pa kao što je pročelnica Ademi bila rekla da Grad neće dopustiti da 
Pulapromet dođe u financijsku blokadu. Dakle, mi smo likvidni, funkcioniramo, imamo i 
nešto veće prihode za razliku od godine prije. Ali sigurno ćemo doći u situaciju da ćemo 
morati raditi rebalans jer kao što znamo, Grad nije bio u situaciji da u ovoj godini startno 
omogući iznos koji smo mi predvidjeli da će nam trebati. Što se tiče drugog pitanja, odnosno 
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informacija da ste čuli da odlaze vozači i slično. Da, istina je, imamo fluktuaciju ljudi. U 
ovom slučaju negativnu. Nešto ljudi dolazi, zapravo pričamo o vozačima. Dio vozača je 
otišao u mirovinu, dio vozača je otišao u Njemačku, Austriju, neki su otišli raditi tu kod nas 
bolje plaćene poslove. Jednostavno, mislim da to nije stvar koja je samo zakačila, da se tako 
izrazim, nas, nego i sve druge i nije više situacija da kako bi rekli sa strane postoji deset 
zamolbi i kad netko ode da uzmemo telefon i nazovemo. Ono što smo mi napravili je da u 
ovoj situaciji trošimo odrađena sredstva da školujemo vozače, odnosno osobe koje nemaju 
„D” kategoriju. Trenutno prva grupa je krenula pet osoba na školovanje sa „C” na „D” 
kategorije. Oni bi trebali biti na raspolaganju, ja se nadam u travnju ili svibnju. Druga grupa 
je krenula 16.3. to su uglavnom osobe koje imaju „B” kategoriju. U toj grupi mislim da isto 
imamo pet osoba i oni bi trebali negdje početkom kalendarskog ljeta doći u firmu. I time 
ćemo se zapravo pokriti, ali nije sramota reći da naprimjer imamo i grad Rijeku, Autotrolej 
njihov, koji je već ukinuo velik broj linija, i isto tako već dugo školuje ljude i sad će isto tako 
ići i sa drugim ukidanjem linija jer jednostavno ne uspijevaju sa brojem vozača sve pokriti. 
Zagrebački ZET nema problema sa vozačima tramvaja, ali također ima problema sa 
vozačima autobusa. Dubrovnik nas je neki dan pitao dokumentaciju vezano za ugovore sa 
ljudima, vezano za osposobljavanje. Dakle, i oni se pripremaju na isto. Mogu reći da, evo dok 
sam ja u firmi ovih 7-8 mjeseci smo imali povećanje plaća 13%. sad smo u pregovorima i ja 
se nadam da ćemo isto postići jedno značajno povećanje plaća. Radimo sve što možemo. Da 
je bajno, nije, ali nadam se da mi nećemo ukidati linije. Da ćemo odraditi sezonu i još da, što 
ste rekli, da vozači neće stići iskoristiti godišnje odmore i da rade prekovremeno. Dakle, mi 
nismo ljudima vozačima dali nalog da moraju raditi prekovremeno zbog izvanredne situacije. 
Ja sam osobno zvao vozače u nekoliko grupa, s njima popričao. Obrazložio situaciju i 
zapravo pitao vozače koji mogu, žele raditi, dakle, da im treba novaca ili im njihov privatni 
život dozvoljava da rade, da rade prekovremeno do zakonskog maksimuma kako bi do 30.06. 
iskoristili godišnje odmore iz prošle godine. I kako je sada situacija, mislim da ćemo tu biti 
dakle, u zakonu da ne bude nikakvih problema i činjenica je da su ljudi malo povukli i da će 
povući, a ja sam se obvezao da ćemo ih adekvatno dodatno nagraditi za taj rad. Evo, to je to. 
Hvala. 
 
ELENA PUH BELCI 
Samo ćete mi još reći da li ćete uspostaviti neke dodatne linije vezano za ova periferna 
parkirališta do centra grada? 
 
TOMISLAV JOSIPOVIĆ 
Da, ispričavam se. Pa tu će možda pročelnica Ademi reći, ali mislim da je stav Grada da 
ćemo se tu složiti da su ta parkirališta zapravo toliko blizu da je upitno da li nam je i na 
lokacijama koja su tako blizu centra grada potreban takav oblik park-and-ride-a da vozimo sa 
autobusima. Što se tiče parkirališta kod Harvey Normana, mi ćemo vidjeti sa Pulaparkingom 
da adekvatno napravimo prometnu signalizaciju prema autobusnom stajalištu ispod bivše 
„Bile” odnosno „Spara” jer mi tamo imamo nekoliko linija koje idu u smjeru grada i tamo u 
prosjeku autobus u smjeru centra grada ili Giardina ide svakih desetak minuta. Ja mislim da 
je to sasvim korektno. A u nekoj budućnosti, planiramo ići na mikromobilnost gdje bi stavili 
tamo, ukoliko to Pulapromet bude vodio, romobile na struju i e-bicikle i slično da bi ljudi na 
taj način išli prema gradu. Tu naravno se javlja pitanje bike staza i sličnog. Ista ili slična 
situacija na Mandraču gdje već nakon 100 metara vidimo Arenu, ali tu bi definitivno se išlo 
na neku mikromobilnost. Ne ove godine. I isto tako tamo mislim da dva nogostupa koja su 
izuzetno široka i sa lijeve i sa desne strane omogućuju i da se označi bike staza i slično i da 
ljudi na taj način da napravimo jedan zapravo park-and-ride, ili park-and-bike ili slično. Tu 
postoje naznake da ćemo se javiti na neke natječaje od nadležnog ministarstva, odnosno 
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Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost kroz jedan park-and-ride. Evo, to je to. 
Hvala vam.  
 
PREDSJEDNICA 
Evo, prošlo je sat vremena i vijećnici koji nisu uspjeli postaviti vijećnička pitanja imati će 
prednost na sljedećoj sjednici: 
 
GORDANA FERENČIĆ 
ARDEMIO ZIMOLO 
MARIN LEROTIĆ 
 
 
AD – 2.  USVAJANJE SKRAĆENOG ZAPISNIKA SA 22. SJEDNICE 

GRADSKOG VIJEĆA OD 22.02.2023. 
 
 
Na skraćeni zapisnik sa 22. sjednice Gradskog vijeća primjedbu je dao vijećnik Vito Paoletić: 
Samo jednu nadopunu do koje ne bi došlo da nisam sa osobom koju ću spomenuti ušao prošli 
put u gradsku palaču. Naime, ne znam je li se direktori koji nas prate dole i ravnatelji ustanove 
koji nas prate da li evidentiraju nekako, ali vidim da fali u popisu ravnateljica kazališta. Znam da 
je bila prisutna na primjer. U popisu na samom početku dokumentu gdje je popis prisutnih 
osoba. Samo provjerite i nadopunite eventualno. Hvala. 
 
Predsjednica dodat ćemo to u zapisnik.  
 
 
Budući da više nema primjedbi, Predsjednica vijeća daje na glasanje Točku 2. zajedno sa 
primjedbom koja je prihvaćena te utvrđuje da je 
 
 VIJEĆE sa 18 glasova “ZA”, bez glasova “PROTIV” i bez “SUZDRŽANIH” glasova, 
usvojilo 
 SKRAĆENI ZAPISNIK  
 sa 22. sjednice Gradskog vijeća od 22.02.2023. 
 
 
 
AD – 3.  DONOŠENJE ODLUKE O DODJELI FINANCIJSKIH SREDSTAVA  
  TRGOVAČKOM DRUŠTVU PULA SPORT d.o.o. 
 
Predlagatelj je Gradonačelnik Grada Pule, a obrazloženje o prijedlogu akta dala je Ivana 
Sokolov, pročelnica Upravnog odjela za društvene djelatnosti i mlade. 
 
U raspravi u ime Kluba vijećnika sudjelovala je vijećnica Dušica Radojčić (Možemo!).  
U pojedinačnoj raspravi sudjelovali su vijećnici Noel Mirković, Milan Rašula, Ardemio 
Zimolo s replikom vijećnika Mihe Pausa. 
Predsjednica vijeća opominje vijećnika Pausa da se primjereno izražava te se Miha Paus  
ispričava. Raspravu nastavlja vijećnik Kristijan Biteri s replikom vijećnice Dušice Radojčić, 
te je dodatna pojašnjenja i odgovore na pitanja dala je pročelnica Ivana Sokolov. 
 
Predsjednica vijeća daje na glasanje Točku 3. te nakon glasanja utvrđuje da je  
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 VIJEĆE sa 15 glasova „ZA“, 4 glasova „PROTIV“ i bez „SUZDRŽANIH“ glasova, 
donijelo  
 ODLUKU  
 o dodjeli financijskih sredstava trgovačkom društvu Pula Sport d.o.o. 
 
 
 
AD – 4. DONOŠENJE ODLUKE O IZRADI IV. IZMJENA I DOPUNA   
  URBANISTIČKOG PLANA UREĐENJA „MAX STOJA” 
 
Predlagatelj je Gradonačelnik Grada Pule, a obrazloženje o prijedlogu akta dala je Karmela 
Maren, pomoćnica pročelnice Upravnog odjela za prostorno planiranje i zaštitu okoliša. 
 
U raspravi u ime Kluba vijećnika sudjelovala je vijećnica Dušica Radojčić (Možemo!) s 
opaskom da bi se vijećnici SDPa trebali izuzeti od glasanja po točki, Predsjednica vijeća 
konstatira da svaki vijećnik ima pravo donositi odluke kad će i kako će glasati i pri tome mu ne 
može ni Gradonačelnik ni bilo koji vijećnik sugerirati kako će glasati. 
U pojedinačnoj raspravi sudjelovali su vijećnici Noel Mirković, Milan Rašula s replikom 
vijećnice Dušice Radojčić, a dodatna objašnjenja i odgovore na pitanja dala je Karmela 
Maren. 
 
Predsjednica vijeća daje na glasanje Točku 4. te nakon glasanja utvrđuje da je  
 
 VIJEĆE sa 14 glasova „ZA“, 4 glasa „PROTIV“ i 1 „SUZDRŽANIM“ glasom, 
donijelo 
 ODLUKU 
 o izradi IV. Izmjena i dopuna Urbanističkog plana uređenja „Max Stoja“ 
 
 
 
AD – 5. DONOŠENJE ODLUKE O PRIHVAĆANJU POVJERENE KOMUNALNE 
 DJELATNOSTI SAKUPLJANJA NAPUŠTENIH I IZGUBLJENIH ŽIVOTINJA  
 TE NJIHOVOG ZBRINJAVANJA  
 
Predlagatelj je Gradonačelnik Grada Pule te je obrazloženje o prijedlogu akta dala Ivana 
Sokolov, pročelnica Upravnog odjela za društvene djelatnosti i mlade. 
 
U pojedinačnoj raspravi sudjelovala je vijećnica Dušica Radojčić te je dodatna objašnjenja i 
odgovore na pitanja dala pročelnica Ivana Sokolov.  
 
Predsjednica vijeća daje na glasanje Točku 5. te nakon glasanja utvrđuje da je  
 
 VIJEĆE sa 19 glasova „ZA“, bez glasova „PROTIV“ i bez „SUZDRŽANIH“ glasova, 
donijelo 
 ODLUKU 
 o prihvaćanju povjerene komunalne djelatnosti sakupljanja napuštenih i izgubljenih 
 životinja te njihovog zbrinjavanja 
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AD – 6. DONOŠENJE ZAKLJUČKA O DAVANJU PRETHODNE SUGLASNOSTI  
NA PRIJEDLOG PRAVILNIKA O UNUTARNJEM USTROJSTVU I  
NAČINU RADA 

  6.1. Dječjeg vrtića Pula 
  6.2. Dječjeg vrtića Mali svijet 
  6.3. Dječjeg vrtića-Scuola dell' infanzia Rin Tin Tin Pula-Pola 
 
Predsjednica vijeća pozdravlja gospodina Rajka Kutlaču, predstavnika Sindikata Istre, Kvarnera 
i Dalmacije. 
Predlagatelj je Gradonačelnik Grada Pule te je objedinjeno obrazloženje o prijedlogu akta dala 
Ivana Sokolov, pročelnica Upravnog odjela za društvene djelatnosti i mladež. 
 
U raspravi u ime Kluba vijećnika sudjelovao je vijećnik Igor Belas (SDP). U pojedinačnoj 
raspravi sudjelovali su vijećnici Ana Fonović, Elena Puh Belci, Marija Marković-Nikolovski 
(povodom njene rasprave vijećnik Milan Rašula dao je primjedbu zbog obraćanja s mjesta, 
umjesto da se predsjednica  vijećnicima obraća s govornice) i replikom vijećnika Ardemia 
Zimola, vijećnik Miha Paus i Vito Paoletić te je dodatna pojašnjenja i odgovore na pitanja dala 
pročelnica Ivana Sokolov i dodatni komentar dodao je Gradonačelnik Filip Zoričić. 
 
Predsjednica vijeća daje na glasanje Točku 6.1. te nakon glasanja utvrđuje da je 
 
 VIJEĆE sa 19 glasova „ZA“, bez glasova „PROTIV“ i bez „SUZDRŽANIH“ glasova, 
usvojilo  
  ZAKLJUČAK  
 o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Pravilnika o unutarnjem ustrojstvu i 
načinu  rada Dječjeg vrtića Pula 
 
 
Predsjednica vijeća daje na glasanje Točku 6.2. te nakon glasanja utvrđuje da je 
 
 VIJEĆE sa 19 glasova „ZA“, bez glasova „PROTIV“ i bez „SUZDRŽANIH“ glasova, 
usvojilo  
  ZAKLJUČAK  
 o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Pravilnika o unutarnjem ustrojstvu i 
načinu  rada Dječjeg vrtića Mali svijet 
 
 
Predsjednica vijeća daje na glasanje Točku 6.3. te nakon glasanja utvrđuje da je 
 
 VIJEĆE sa 19 glasova „ZA“, bez glasova „PROTIV“ i bez „SUZDRŽANIH“ glasova, 
usvojilo  
  ZAKLJUČAK  
 o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Pravilnika o unutarnjem ustrojstvu i 
načinu  rada Dječjeg vrtića-Scuola dell' infanzia Rin Tin Tin Pula-Pola 
 
 

-pauza od 19:45 do 20,10 sati- 
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AD – 7. DONOŠENJE: 
 7.1. ZAKLJUČKA O UTVRĐIVANJU PRIJEDLOGA ZA IMENOVANJA  
        SUDACA POROTNIKA ZA MLADEŽ ZA OPĆINSKI SUD U PULI-POLA 
 7.2. ZAKLJUČKA O UTVRĐIVANJU PRIJEDLOGA ZA IMENOVANJA  
        SUDACA POROTNIKA ŽUPANIJSKOG SUDA U PULI-POLA  
 
 
 
Predlagatelj je Odbor za izbor i imenovanja te je objedinjeno obrazloženje o prijedlozima akta 
dao Vito Paoletić, predsjednik Odbora. 
 
Budući nije bilo rasprave Predsjednica vijeća daje na glasanje Točku 7.1. te nakon glasanja 
utvrđuje da je  
 
 VIJEĆE sa 17 glasova „ZA“, bez glasova „PROTIV“ i bez „SUZDRŽANIH“ glasova, 
usvojilo  
 ZAKLJUČAK  
 o utvrđivanju prijedloga za imenovanja sudaca porotnika za mladež za 

Općinski sud u Puli-Pola 
 
 
Predsjednica vijeća daje na glasanje Točku 7.2. te nakon glasanja utvrđuje da je  
 
 VIJEĆE sa 17 glasova „ZA“, bez glasova „PROTIV“ i bez „SUZDRŽANIH“ glasova, 
usvojilo  
 ZAKLJUČAK  
 o utvrđivanju prijedloga za imenovanja sudaca porotnika 

Županijskog suda u Puli-Pola 
 
 
 
AD – 8. DONOŠENJE ODLUKE O RAZRJEŠENJU (MARKO GRGIĆ) I IZBORU 
  (MARIJANA BAGARIĆ) ČLANA ODBORA ZA GOSPODARSTVO  
 
Predlagatelj je Odbor za izbor i imenovanje te je obrazloženje o prijedlogu akta dao Vito 
Paoletić predsjednik Odbora.  
 
Budući da nije bilo zainteresiranih za raspravu, Predsjednica vijeća daje na glasanje Točku 8. 
te nakon glasanja utvrđuje da je 
 
 VIJEĆE sa 18 glasova „ZA“, bez glasova „PROTIV“ i bez „SUZDRŽANIH“ glasova, 
donijelo 
 ODLUKU  
 o razrješenju (Marko Grgić) i izboru (Marijana Bagarić) člana Odbora za 
gospodarstvo. 
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AD – 9. DONOŠENJE ZAKLJUČKA O DONOŠENJU PROCJENE RIZIKA OD  
VELIKIH NESREĆA ZA GRAD PULA-POLA  

 
 
 
Predlagatelj je Gradonačelnik Grada Pule te je obrazloženje o prijedlogu akta dala Anja Ademi, 
po ovlaštenju Gradonačelnika pročelnica Upravnog odjela za komunalni sustav i upravljanje 
imovinom. 
 
U pojedinačnoj raspravi sudjelovao je vijećnik Noel Mirković i Elena Puh Belci te je dodatna 
objašnjenja i odgovore na pitanja dala pročelnica Anja Ademi. 
 
 
Predsjednica vijeća daje na glasanje Točku 9. te nakon glasanja utvrđuje da je 
 
 VIJEĆE sa 18 glasova „ZA“, bez glasova „PROTIV“ i bez „SUZDRŽANIH” glasova, 
usvojilo 
 ZAKLJUČAK 
 o donošenju Procjene rizika od velikih nesreća za Grad Pula-Pola 
 
 
 
AD – 10. DONOŠENJE ZAKLJUČKA O DAVANJU SUGLASNOSTI ZA   
  ZAKLJUČIVANJE UGOVORA O GRADNJI KOMUNALNE 
  INFRASTRUKTURE  
 
Predlagatelj je Gradonačelnik Grada Pule te je obrazloženje o prijedlogu akata dala Anja Ademi, 
po ovlaštenju Gradonačelnika pročelnica Upravnog odjela za komunalni sustav i upravljanje 
imovinom. 
 
U raspravi u ime Kluba vijećnika sudjelovala je vijećnica Dušica Radojčić (Možemo!).  
U pojedinačnoj raspravi sudjelovali su vijećnici Marija Marković-Nikolovski, Miha Paus, Vito 
Paoletić, Dušanko Babić s replikom vijećnice Dušice Radojčić. 
 
DUŠANKO BABIĆ povreda Poslovnika  
Ja sam se javio za povredu poslovnika zato što sam ja u raspravi postavio pitanja, a kolegica 
Radojčić je iskoristila opet neki svoj performans da priča ovdje. Znači, ja sam postavio pitanja i 
ne može ona meni dati repliku na postavljeno pitanje. Može, ali se nije držala tog pitanja. Ja sam 
pitao dva konkretna pitanja, a repliku nije dala niti na jedno. Hvala. Tako da ubuduće bih volio 
da se pazi na to. Hvala. 
 
Dodatna pojašnjenja i odgovore na pitanja dala je pročelnica Anja Ademi i dodatno 
Gradonačelnik Filip Zoričić. 
 
Predsjednica vijeća daje na glasanje Točku 10. te nakon glasanja utvrđuje da je 
 
VIJEĆE sa 11 glasova „ZA“, 4 glasa „PROTIV“ i 3 „SUZDRŽANA” glasa, usvojilo 
 
 ZAKLJUČAK  
 o davanju suglasnosti za zaključivanje Ugovora o gradnji komunalne infrastrukture 
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AD – 11. TEMATSKA TOČKA – Luka Pula d.o.o. Pula 
   
Na prethodnoj sjednici Gradsko vijeće je odlučilo, povodom inicijative Kluba vijećnika 
Možemo!, da će na sjednici razmotriti temu radi davanja informacija nakon donošenja 
presude u sporu Republike Hrvatske i Luke Pula d.o.o.  
Presuda je vijećnicima dostavljena za materijal po ovoj tematskoj točki. 
 
U radu Gradskog vijeća sudjelovali su Igor Jovin, pomoćnik pročelnice Upravnog odjela za 
lokalnu samoupravu, koji je informirao o pravnom okviru u vezi ove točke i direktorica Luke 
Pula Tatiana Zanini Gavranić koja je izvijestila o koracima u trgovačkom društvu, poduzetih 
nakon dobivanja presude i analize scenarija o budućnosti Luke Pula.  
 
Nakon izlaganja u raspravi su sudjelovali u ime kluba Sanja Radolović (SDP). 
U pojedinačnoj raspravi Miha Paus, Dušica Radojčić, Milan Rašula s replikom Mihe Pausa, 
Daniel Deković s replikom Sanje Radolović. 
 
Uvodno izlaganje 
IGOR JOVIN 
Poštovana Predsjednice, poštovane vijećnice, poštovani vijećnici, tematska točka o 
trgovačkom društvu Luka Pula bit će podijeljena, kako je i sama predsjednica rekla, na dva 
dijela. Dakle, u uvodnom dijelu dati će se kratki presjek pravne situacije novonastale nakon 
donošenja presude. Dok će direktorica trgovačkog društva kasnije prezentirati dio o 
poslovanju Luke Pula. Kao što znate, nakon što je Republika Hrvatska 2009. godine 
podnijela tužbu protiv trgovačkog društva Luka Pula, Visoki trgovački sud Republike 
Hrvatske, odlučujući o žalbi proti prvostupanjske presude, utvrdio je da nekretnine koje čine 
područje luke posebne namjene Molo Carbone, predstavljaju pomorsko dobro. Na karti koja 
je ovdje predstavljena (prikaz karte), možete vidjeti položaj i veličinu predmetnih čestica. 
Radi se dakle od oko 6 hektara površine. U samoj presudi uključeno je otprilike 10 samih 
čestica koje su, dakle, do donošenja presude u studenom 2022. godine bile vlasništvo 
trgovačkog društva Luka Pula. Sada su postale, dakle, imaju posebni pravni status, radi se o 
pomorskom dobru. Nastavak je to proširivanja područja pomorskog dobra. Na ovoj drugoj 
karti možete vidjeti, ustvari, kako u užem priobalnom centru grada Pule, sad predstavlja 
ustvari pomorsko dobro. Dakle, kolokvijalno govoreći, sve iza zida Bulevara, odnosno 
Arsenalske ulice pa iza ograde u Flacijusovoj ulici, odnosno kod ulaza u Uljanik, predstavlja 
pomorsko dobro. Tu postoje određeni izuzeci koji se tiču vlasništva Republike Hrvatske i 
vlasništva nekih dugih pravnih osoba. Ukoliko stavimo u kontekst cijele površine, dakle, radi 
se o površina koja je označena zelenom bojom i žutom bojom, dakle zajednički, otprilike 40 
hektara priobalnog područja predstavlja pomorsko dobro. Dakle, važno je naglasiti ne radi se 
o nekretninama koje su u vlasništvu Republike Hrvatske nego imaju poseban status. Kada 
govorimo o poduzetim koracima nakon donošenja same presude, dakle, uprava društva Luka 
Pula poduzela je zakonske korake koji se tiču pojednostavljenog smanjenja temeljnog 
kapitala. Naime, to je obveza temeljem Zakona o trgovačkim društvima, a sve uzevši u obzir 
da su nekretnine koje ste prethodno vidjeli na karti, zapravo predstavljale, odnosno unesene 
su u temeljni kapital društva i one u novčanom zbroju iznose 67% temeljnog kapitala. Budući 
da nekretnine sada predstavljaju pomorsko dobro, one su nužno morale biti podvrgnute 
smanjenju temeljnog kapitala. Brojčano govoreći, govorimo dakle otprilike od 7,1 smanjenje 
temeljnog kapitala na 2,3 milijuna Eura. Kada govorimo o daljnjim koracima, važno je reći 
da je uprava društva poduzela dva važna pravna koraka u dijelu pravnih lijekova. Prije svega, 
to je prijedlog za dopuštenje revizije. To je svojevrsni predkorak postupku same revizije. 
Naime, Vrhovni sud u tom postupku odlučuje hoće li uopće i pokrenuti reviziju u smjeru 
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prvostupanjske, odnosno drugostupanjske presude. Vrhovni sud tu može odbaciti, odbiti, a 
može i prihvatiti sami prijedlog. Ukoliko prihvati, tada se ide u postupak revizije. Ono što je 
važno reći za vas vijećnike, dakle, i za cjelokupnu novu situaciju, da je Vrhovni sud dužan 
temeljem zakona odlučiti u roku od 6 mjeseci. Stoga ćemo mi do konca ljeta imati konačnu 
odluku Vrhovnog suda. Uprava je također podnijela i ustavnu tužbu za zaštitu svojih prava i 
pravnih interesa. Odnosi se, dakle, na zaštitu imovine društva. Postupak pred Ustavnim 
sudom u ovom trenutku je u zastoju sve s obzirom da nije završen postupak pred Vrhovnim 
sudom. Dakle, po donošenju odluke Vrhovnog suda, tada će ovisno naravno o odluci, i 
Ustavni sud odlučivati o podnesenoj ustavnoj tužbi. Kada govorimo o odnosima sa 
zakupcima, ono što ste i sami vidjeli iz financijskih izvješća koja svake godine dođu na 
gradsko vijeće, veliki dio prihoda trgovačkog društva Luka Pula predstavlja odnos upravo sa 
zakupcima, dakle, zakupnina je jedan važan izvor prihoda Luke Pula. S obzirom na promjenu 
prava vlasništva koja je osnova i naplaćivanja samog zakupa, više nema pravne osnove 
naplatiti zakup, što znači da je trgovačko društvo izgubilo veliki dio prihoda. O tome će, u 
biti, konkretno direktorica reći nešto više riječi. Kada govorimo o odnosu sa Lučkom 
upravom. Lučka uprava je ustanova koja upravlja ovom slobodnom zonom Molo Carbone, 
odnosno lukom posebne namjene. Po donošenju same presude, Lučka uprava podnijela je 
dopis, odnosno poslala je dopis svim korisnicima koji se nalaze u slobodnoj zoni da 
reguliraju međusobne obvezno pravne odnose. U tu svrhu zatražila je od zakupaca, odnosno 
od korisnika, da podnesu pismo inicijative radi raspisivanja natječaja radi dodjelu koncesije. 
U tom kontekstu svoj dopis, odnosno svoje očitovanje, je trgovačko društvo Luka Pula 
također uputilo. Do dana održavanja ove sjednice trgovačko društvo Luka Pula nije zaprimila 
nikakav konkretan odgovor, što znači da u ovom trenutku je neizvjesna sudbina kako 
trgovačkog društva, tako i zakupaca, ali i svih ostalih korisnika u slobodnoj zoni. Evo, 
zamolit ću direktoricu da preuzme ovaj dio što se tiče poslovanja društva. 
 
TATIANA ZANINI GAVRANIĆ 
Evo, ja bih započela sa time što bih htjela naglasiti da sadašnja uprava nije odgovorna za 
događaj uzorkovan ovom presudom o kojoj je gospodin Jovin sada govorio. Ono za što je ova 
uprava odgovorna to su rezultati poslovanja koje smo ostvarili u 2022. godini, što ću sada i 
predstaviti. Dakle, u 2022. godini u Luci Pula, što se tiče poslovanja, napravljen je preokret. 
Znači, preokret je u pozitivnom smjeru. Obilježeno je poslovanje intenzivnom dinamikom 
operativnog poslovanja. Imali smo jednu kampanju s INA-om što je uzrokovalo jako veliki 
intenzitet u našem poslovanju. Tražilo je i organizacijske promjene, administrativno 
ustrojstvo, stvaranje imidža dobrog partnera i sa kupcima i sa dobavljača, suradnju sa 
lokalnom zajednicom i sa visoko školskim ustanovama. Sve to smo napravili jedan preokret u 
11 mjeseci i ustrojili, i stabilizirali ustvari poslovanje Luka Pula. Upravljalo se sveukupnim 
poslovanjem i sveukupnim rezultatom i na prihodovnoj i na troškovnoj strani. Prihodi u 2022. 
godini su porasli 34%. Znači u 2022. godini mi smo ostvarili 9,2 milijuna kuna prihoda, a 
lani je to bilo 6,8 odnosno govorimo o 2022. i 2021. godini. To je usporedno razdoblje. 
Struktura prihoda je takva da ukazuje na poboljšanje, odnosno porast svih analitičkih prihoda, 
znači prihod od skladištenja, prihod od usluga špedicija, usluga naših viličara, dizalica i 
sveukupno zakupnine, najamnine, su ostale na nekakvih 100 index. Znači, nije se mijenjalo. 
One čine 19% na što je prije gospodin Jovin rekao. Zakupnine koje više nećemo moći 
naplaćivati nadalje, jer smo ih naplaćivali temeljem našeg vlasništva, odnosno vlasništva 
Luke Pula. Prihodi od pružanja usluga čine 80% ukupnih prihoda. U toj strukturi jedini pad 
imaju prihod od refundacije materijalnih troškovi usluga, tu se ne bih previše zadržavala, to 
je neutralna kategorija jer to su režijski troškovi koji me prefakturiramo tako da ih imamo u 
prihodima i u troškovima i o njima ne treba puno razgovarati. Dakle, ovdje vidimo jedan 
porast poslovnih prihoda od 29%. Ovi ostali poslovni prihodi, to se odnosi na prijevoz na 
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vađenje brodica i na porinuće. Ono što je jako interesantno, znači, prihodi su nam porasli 
34%. I sad će netko kazati to je zahvaljujući kampanji koja je bila upravo ove 2022. godine. 
Je, kampanja je bila 2022. godine, ali ono što je jako interesantno da uz taj porast prihoda 
34% nama su troškovi pali. Mi smo upravljali troškovima na način da smo ostvarili 9% 
manje troškova nego što je to ostvareno u 2021. godini. Dakle, ostvareno je 7,1 milijun 
ukupnih rashoda dok je 2021. godine to bilo 7,7 milijuna. Što to sve ukazuje? Ukazuje na 
velike napore koji su se uložili u upravljanje rezultatom u toku 2022. godine. Ostvarena je 
dobit, dobit od 2,1 milijun kuna koja je protekle, znači prethodne godine 2021. bila minus, 
znači bio je gubitak od 872 tisuće kuna. Rezultat bi bio bolji, bio bi za milijun i 100 tisuća 
kuna bolji. Jako mjerljivo zato što su to troškovi koji su teret prethodnog razdoblja, odnosno 
razdoblja upravljanja prethodne uprave. Uz sve to sa troškovne strane, veliko opterećenje je 
bilo na novčani tijek. Ono što me dočekalo kad sam preuzela dužnost direktorice to je stanje 
na žiro računu koje je bilo jedva dostatno za pokriti plaće, čak i ne dovoljno i dočekale su me 
opomene. Dočekali su me dugovi u iznosu od milijun i 200 tisuća kuna. Ti se dugovi odnose 
na nepripadno korištenje potpora za očuvanje radnih mjesta za vrijeme corona virusa, 
COVID-a 19, zatim dug prema Vodovodu koji je jako značajan za neplaćene vodne usluge 
koje sežu do 2013. godine i isto tako za pozajmicu Vodovoda koja je bila prema Luci Pula. 
Isto tako, bio je dug i prema Gradu Pula za komunalnu naknadu. Sve to je trebalo platiti, 
trebao vratiti. Trebalo je naći sredstva u poslovanju i stabilizirati poslovanje. Uspjeli smo sve 
u 2022. podmiriti dugove. Ostalo je još prema otplatnoj tablici podmirenje duga prema 
Vodovodu u iznosu od 50-ak tisuća Eura. Poslovanje u 2022. godini je ključni pokazatelj tog 
poslovanja u svim svojim elementima pokazuje pozitivan trend. Tako da prihodi po 
zaposlenom su povećani za 34%. Troškovi po zaposlenom su manji za 9%. Znači, svega 3% 
rastu troškovi osobnih dohodaka. Znači, manje nego što je bilo inflatorno kretanje u 2022. 
godini. A računajmo na to da je bila kampanja, trebalo je to odraditi, trebalo je motivirati 
ljude, trebalo je biti spreman raditi prekovremeno, za vrijeme blagdana, za vrijeme vikenda. 
Pokazatelji likvidnosti: znači likvidnosti ukazuju na optimalnu sposobnost društva da podmiri 
svoje kratkoročne obaveze iz kratkotrajne imovine. Tekuće su obveze pokrivene brzo 
unovčivom aktivom 3,21 put. U 2021 je bilo 1,13. Pokazatelji zaduženosti: sad da ne dužim, 
svi pokazatelji pokazuju pozitivne trendove. Recimo, istakla bih prosječno trajanje naplate 
potraživanja smo smanjili u 2022. godini za 48 dana. Dakle, svoja potraživanja smo naplatili 
u roku od 92 dana, u 2021 godini su se potraživanja naplatila u 140 dana. Zatim, pokazatelji 
ekonomičnosti: jedne jedinice poslovnih rashoda stvara 1,66 poslovnih prihoda. U 2021. je to 
bilo 1,16. Pokazatelji profitabilnosti: svi pokazatelji i bruto profitna marža i roa, roe, svi 
pokazuju pozitivne pomake. Oostvarili smo dobit. Prošle godine je to bio gubitak, svi odreda 
su bili negativni. Dakle, u 2022. godini imali smo 15 zaposlenika. Sve su to iste osobe koje su 
bile i u 2021. godini. Osim mene. Ja sam jedina nova u timu. Osim što smo mi radili na 
kvantitativnim pokazateljima, radili smo na financijskim, naravno, ovo što sam vam sada 
prikazala, ali radilo se i na kvalitativnim. Zadovoljstvo zaposlenika u 2022. godini je poraslo 
za 23%. Više su radili, zadovoljniji. Znači, na skali od 1 do 5, ocjena je 4,3 zadovoljstvo, u 
2021 je bilo 3,5. Nastavak poslovanja. Ja bih molila sljedeći slajd. Kao uvodnu napomenu 
nastavka poslovanja, ja bih napomenula da pomorsko dobro je dobro u općoj uporabi. a jedini 
zakonom dopušten način kojim se dio pomorskog dobra dijelom ili potpuno isključuje iz opće 
uporabe i daje na posebnu uporabu ili gospodarsko korištenje je koncesija. Dakle, za nastavak 
poslovanja društva u zoni Molo Carbone, u Luci koja je jedina u Istri luka otvorena za 
međunarodni javni promet i logistička baza INA-i, za luku je to moguće uz ishodovanje 
koncesije. Iznos koncesijske naknade dalje će udariti pečat na nastavak poslovanja. Odra žali 
smo niz sastanaka sa ravnateljem Lučke uprave i ja moram kazati da je naša suradnja od 
početka mog mandata, od prvog dana bila korektna, bila je jako profesionalna, na dnevnoj 
bazi smo rješavali tekuću problematiku. Tako da smo i ovoj sadašnjoj situaciji u kojoj smo se 
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našli nakon presude pristupili jako seriozno i održali niz sastanka. Ono što je dalje Luka Pula, 
odnosno uprava, pokrenula, to je da smo Lučkoj upravi uputili pismo inicijative za dodjelu 
koncesije kojom je jedino moguće nastaviti poslovanje Luke Pula u zoni Molo Carbone. Ono 
čime se namjeravamo baviti i ono čime smo se bavili do sada, to je lučko poslovanje, 
pružanje usluga skladištenja tereta u zatvorenim prostorima i prostorima na otvorenom. 
Zatražili smo zatvorene površine 7870 m2. I sad ću samo napraviti, prethodno, prije presude 
u vlasništvu je bilo 21000 m2 koje smo koristili i od koje smo ostvarivali prihode. Na 
otvorenu površinu zatražili smo 10040 m2, do presude koristili smo i ostvarivali prihode na 
38000 m2. Nastavno, na navedeno, zatražena je i studija gospodarske opravdanosti jer ona 
služi u dvije svrhe. Moramo se sa tom studijom ustvari prijaviti na natječaj za dodjelu 
koncesije kad jednog dana bude raspisana, a isto tako da se ocijeni nastavak poslovanja Luke 
Pula. Parametri: ovo vam je četiri scenarija koja su u toj studiji obuhvaćene (prikaz), znači 
ako idemo gledati parametre, predviđeno je 15 zaposlenika, fiksna i varijabilna koncesijska 
naknada ugrađena je u predviđenim iznosima početnih veličina. Tu moram naglasiti, da ne bi 
bilo zabune i da ne bi bilo nekih krivih objava, ovo je predviđena početna veličina, početni 
iznos koncesijskih naknada. Ono što će odrediti veličinu koncesijskih naknada je natječaj i 
najbolja, najviše ponuđena cijena. U ovom trenutku sad nitko ne može kazati koliko će ta 
koncesijska naknada iznositi, ali ono što možemo kazati su početne veličine i to smo ugradili 
u studiju. Dakle, osnovna studija je 4,00 Eura, parametri su 4,00 Eur/m2 mjesečno na 
zatvorenu površinu, 2,00 Eura/m2 mjesečno na otvorenu površinu i 1,5% od prihoda koji su 
ostvareni od lučkog poslovanja u toj zoni za koju se dobiva koncesija. Dakle, rekla sam 15 
zaposlenika koliko ih ima i danas. Nažalost, kao što vidite, crvene brojke imamo. Promatrano 
razdoblje je deset godina. Deset godina je predviđeno da će biti vijek, odnosno, trajanje te 
koncesije. Druga opcija je opcija koja je ista kao i prva. Isti su parametri, jedina je varijabla 
ta da smo predvidjeli samo 7 zaposlenika, gdje ja iskreno sumnjam da se može kvalitetna i 
promptna usluga obaviti sa 7 zaposlenika. Brojevi su i dalji u crvenom. Rezultati su 
negativni. I ako ostavimo pola sadašnjih zaposlenika rezultati su negativni. Četvrta opcija, 
preskačem treću jer ću se vratiti poslije. Četvrta opcija prikazuje break-even. Znači, koja je 
granična cijena, granična točka pokrića poslovanja gdje bismo radili sa nulom. Luka Pula bi, 
evo vidite 300 tisuća eura za cijeli vijek trajanja. Možemo reći da je to na granici 
profitabilnosti. Ta koncesijska naknada bi trebala iznositi 1,5 Eura/m2 na zatvorenu površinu, 
1,00 Eur/m2 na otvorenu površinu i 1,5% od prihoda ostaje kao što je u prvoj varijanti. 
Dakle, tu imamo granično poslovanje, skoro na nuli. Ono što, kako bi trebala izgledati, 
odnosno iznositi koncesijska naknada da omogući nastavak profitabilnog poslovanja Luke 
Pula je 50 centi niža od ove koje smo prikazali u četvrtoj varijanti. Dakle, 1,00 Eur/m2 na 
zatvorenu površinu i 0,5 Eur/m2 na otvorenu mjesečno i 1,5% od prihoda od lučkog 
poslovanja. Dakle, studija je pokazala svoje brojeve. Ono što bih ja zaključno rekla da se u 
zoni Molo Carbone potiče razvoj male brodogradnje. S obzirom na lokaciju, to je sasvim 
logičan prijedlog i ono što je i dobro da se tu radi, to je i Austro-Ugarska iz nekog razloga 
locirala baš tu gdje je ta luka i ta luka je od izuzetne važnosti za uplovljavanje i porinuće i 
Molo Carbone sa svojim 160 metara dužinom i širinom to svakako je jako važna činjenica. 
Trenutno u zoni posluju tri mala brodograditelja i uprava je u 2022. godini održala puno 
sastanaka, više sastanaka, sa predstavnicima Hrvatske gospodarske komore, Podružnice Pula, 
i isto tako predstavnicima Udruženja male brodogradnje. Zaključci su da je mala 
brodogradnja jako složena djelatnost, da je potrebno osigurati infrastrukturne uvjete i 
potrebno je definirati prihvatljive cijene za korisnike zone. Dakle, jedino na taj način 
možemo utjecati na razvoj brodogradnje, na razvoj i uravnoteženi razvoj, ja bih rekla, 
gospodarstva Pule i šire lokalne zajednice i polučiti multiplikativne efekte sa tim postupcima. 
Evo, ja se zahvaljujem. Ako ima pitanja... 
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U raspravi u ime Kluba vijećnika sudjelovala je  
 
SANJA RADOLOVIĆ (SDP) 
Ja bih htjela pohvaliti gospodina Jovina i gospođu direktoricu na vrlo, možemo reći, 
iskrenom izlaganju. Međutim, mislim da smo svi sada vrlo svjesni da je situacija zaista 
ozbiljna. Imamo dva ozbiljna problema. Prvi problem je pitanje možda i možebitnog vrlo 
vjerojatnog pokretanja i stečajnog postupka nad Lukom Pula i opstanka samog društva, a 
drugi problem je ono što već godinama nemamo, to je pročistač za grad od 50 tisuća ljudi. To 
je jako ozbiljan problem. Koliko god se mi, možemo reći, politički razigravali oko povijesti 
samog pročistača, smještaja istoga, o čemu ću nečemu kasnije reći. Međutim, da se malo 
vratimo znači u povijest. Trgovački sud u Pazinu donio je nepravomoćnu odluku koja je sada, 
nakon što je odbijena žalba Luke Pula samo potvrđena i time je u cijelosti usvojen tužbeni 
zahtjev Republike Hrvatske. Cijenim napore gradske uprave, međutim, ne trebamo biti 
posebno vidoviti s obzirom na sudsku praksu kako će završiti ovaj žalbeni cijeli postupak i 
pred Vrhovnim sudom. Mislim da nam je svima apsolutno jasno, s obzirom na sva rješenja i 
sudske presude koje su donesene u ovakvim slučajevima da je vrlo vjerojatno da će tamo 
moguća djelatnost biti i obavljati se samo putem i nikako drugačije nego koncesije kao takve. 
Da se vratimo na još jednu povijest bolesti koja vam više ovako sliči na triler. Gradonačelnik 
je znači u prosincu 2021. godine, ne znajući što se krije sve i valja iza brda, nespretno dosta 
izjavio i rekao da će izmjestiti pročistač s Mola Carbone. Ja bih iskreno bila najsretnija da se 
to već sutra dogodi jer je po meni ta lokacija preblizu prvih stambenih objekata. Mislim da se 
svi apsolutno s time slažemo. I da je politički, kako su se mijenjale vlasti, bila lokacija 
Dolinke, pa je bila Valkana, pa je bilo kamenoloma, pa je sad Molo Carbone. Čak se 
spominjala lokacija koja se meni osobno najviše sviđa, ona industrijska zona koja je sad 
postala trgovačka u Šijani. Koja nikad nije postala industrijska i možemo reći, to možda čak i 
bila najidealnija lokacija. Ali..., što se događalo? Mi smo kopali u gradu, mi smo kopali 
cijevi, ishodili smo lokacijsku o kojoj ću isto nešto kasnije reći iz 2019., ishodili smo 
građevinsku, izgradili smo studije utjecaja na okoliš. Sve to sa lokacijom Molo Carbone. 
Složiti ćete se sa mnom, neovisno iz kojih političkih opcija dolazite, da je s obzirom na spor 
koji je pokrenut, s obzirom na vrlo diskutabilne imovinsko pravne odnose, da je to bilo 
izrazito, izrazito neodgovorno i da ćemo svi mi danas snositi ovdje vrlo teške posljedice 
svega toga. Prvo pitanje, ja vam postavljam: tko će platiti ovaj stečajni postupak Luke Pula 
ako se dogodi? A drugo pitanje, ja vas pitam: Pročistač? 1175 priključaka kućne kanalizacije. 
670 milijuna kuna vrijedna Aglomeracija Pula-Centar. Znalo se, nije trebalo biti previše 
vidovit, kako će ovo sve završiti s obzirom na sudsku praksu koja je godinama, desetljećima, 
vrlo, vrlo ista. Tada sam pitala, prije godinu dana i direktora Pragrandea: „Recite vi meni, jer 
ja stvarno nisam stručnjak u tom području, koliko bi sad trebalo, evo, mi danas svi tu na 
gradskom vijeću izglasamo i kažemo, mi selimo pročistač na Dolinku ili mi selimo pročistač 
u tu industrijsku zonu?”. Kaže: „Pa ne znam ja sad, mislim možda ne bi dugo trebalo”. 
Međutim, nakon razgovora koji su obavljeni u Hrvatskim vodama, nakon što ste se malo 
konzultirali sa strukom, poruka je bila i onda od Gradonačelnika vrlo jasna ali i od direktora 
Pragrandea, jer nisu znali šta se sve valja iza brda. Godinama je ljudi moji kopano. Ja sam 
vidjela da se najavljuje rekonstrukcija Kandlerove. Ja to apsolutno pohvaljujem. Međutim, 
treba reći da je Kandlerova također dio projekta Aglomeracija Pula-Centar i da se tamo isto 
treba kopati u sklopu te Aglomeracije. Ja se duboko nadam da nećemo ići kopati dva puta, 
kao što to biva praksa u našem gradu. S druge strane, da se vratimo malo na povijest bolesti. 
Povijest bolesti, najnovija, ako zanemarimo privatizaciju, pretvorbu, dug koji je imao Uljanik 
luka prema Gradu Puli i kada su znači Grad Pula i komunalna poduzeća Vodovod, 
Herculanea, i Pulapromet umjesto napate duga od 52 milijuna kuna primili vlasništvo društva 
Luka Pula, odnosno nekretnine procijenjene u postupku pretvorbe. Da se vratimo malo u 
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kasniju povijest, a povijest je 1. srpnja 2019. godine. 1. srpnja 2019. godine Ministarstvo 
pomorstva, tadašnje, prometa i infrastrukture odgovara Gradu Puli, Upravnom odjelu za 
prostorno uređenje, komunalni sustav i imovinu na njihov dopis kojim Grad Pula i resorni 
odjel traži podršku za projekt Pula-Centar i uređaj za pročišćavanje otpadnih voda gdje im 
vrlo jasno već tada Ministarstvo mora kaže: „mi vam načelno dajemo podršku za svaki 
projekt kojim se pospješuje zaštita mora od onečišćenja, u ovom slučaju povećanim stupnjem 
pročišćavanja otpadnih voda Grada Pule prije ispuštanja u more”. Međutim, dakle nema tu 
nikakvih uvijanja, vrlo eksplicitno, 1. srpnja 2019. odgovor Ministarstva pomorstva: 
„Područje planiranog prostornog zahvata nalazi se u lučkom području luke otvorene za javni 
promet koje je određeno Odlukom o osnivanju Lučke uprave Pula. Slijedom navedenog, radi 
se o neospornom pomorskom dobru, a čiji status se, kao što ste i sami spomenuli, rješava 
parničnim postupkom između tužitelja Republike Hrvatske i tuženika Luka Pula”. Dakle, to 
je već bio dovoljan signal, ono 'ajmo se zapitati, kopamo i dalje, izdajemo dozvole i dalje, ali 
vrlo vjerojatno taj spor ćemo izgubiti jer je to pomorsko dobro. Međutim, 12.8.2019. godine 
gradska uprava i resorni odjel izdaje lokacijsku dozvolu. I za rubriku „vjerovali ili ne”, to 
vam sve uredno prođe na katastru. Znači, imaju idejni projekt, zabilježen spor u zemljišnim 
knjigama i na temelju toga oni parceliraju i to vam sve prođe u katastru. I tako vam se to sve 
kiseli do 15. svibnja 2020. godine kada Ministarstvo mora, prometa i infrastrukture piše 
Snježani Frković, tadašnjoj zamjenici glavnog državnog odvjetnika, Ministarstvu 
graditeljstva i prostornog uređaja Pragrandeu i Luki Pula di kaže da u odnosu na upit vezano 
za zaključenje ugovora o ustupanju prava vlasništva za potrebe izgradnje pročistača oni 
nikako ne mogu amenovati taj ugovor. Svi se pitate o kakvom se ugovoru radi? Pa tadašnja 
gradska uprava je tome htjela doskočiti na malo vrlo neobičan način. Htjela je nekretnine 
koje su neosporno, dakle, sad je jasno, pomorsko dobro, pokloniti Pragrandeu. I onda da, kao, 
to ćemo izbjeći tako, izdali smo lokacijsku dozvolu, pa Luka Pula je u sporu, a mi ćemo se 
nekako oprati. Ali ministarstvo im je tu vrlo, vrlo jasno i eksplicitno reklo, pazite: „Posebno 
želimo istaknuti kako iz dopisa Državnog odvjetništva Republike Hrvatske proizlazi kako 
lokacijska dozvola izdana dana 12. kolovoza 2019. godine koju je izdao Grad Pula, je 
manjkava, te je sporan smještaj same građevine unutar luke. Ovim putem pozivamo 
Ministarstvo graditeljstva i prostornog uređenja da poduzme mjere iz svoje nadležnosti u 
odnosu na zakonitost navedene lokacijske dozvole.” Tada se očituje Državno odvjetništvo 20. 
lipnja 2020. godine. Dakle, ja vam kažem, stvarno za rubriku „vjerovali ili ne”, ima tog, taj 
epilog je dosta dug. I mi se sada svi ovdje čudimo, nova vlast se čudi, vijećnici se čude, a sve 
se to godinama, mjesecima, danima, vidimo iz ovih dopisa jedan na drugi, dešavalo. Tada 
kaže zamjenica glavnog državnog odvjetnika, opet vrlo eksplicitno i jasno kako njihov posao 
uopće nije davanje mišljenja i suglasnosti na nacrt ugovora kojim se prenosi pravo vlasništva 
na nekretnini u luci otvorenoj za javni promet Pula, a koje namjeravaju sklopiti to društvo, 
kao formalni vlasnik i trgovačko društvo Pragrande d.o.o. Pula. Međutim, kaže državno 
odvjetništvo: Centar nije u skladu sa zakonom, nacrt Ugovora za Aglomeraciju Pula-Centar 
nije u skladu sa zakonom i radi se o nedopuštenom pravnom poslu pa se ne može sklopiti, 
kažem, iz razloga: pod broj 1 da se uopće ustupa vlasništvo na jednoj nekretnini dok se iz 
sadržaja vidi da se radi o dvije nekretnine. Na ovim česticama se nalaze izgrađeni objekti, 
odnosno lučka skladišta, a u prijedlogu ugovora stoji da ta skladišta uopće ne postoje. Dakle, 
kao da ih nema. Utvrđuje se postojanje zabilježbe spora, ali se ne navodi da se spor vodi radi 
utvrđenja pomorskog dobra na nekretninama koje su predmet ugovora. Ja stvarno neću ovdje 
politički nikoga prozivati, međutim, činjenica je jedna: mi se danas suočavamo sa vrlo vrlo 
vjerojatnim prestankom rada društva Luke Pula i sa činjenicom da mi u 2023. godini 
pročistača još nemamo. I moje pitanje sada vrlo je jasno i za direktora Pragrandea, ako je još 
tu da mi odgovori: da li misli i na koji način, gdje ćemo mi, da mi se konkretno kaže, 
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smjestiti taj pročistač s obzirom na ovu odluku i na ovaj završeni spor? I da li ćemo uopće 
uspjeti aplicirati na 2021.-2027. za 670 milijuna kuna vrijedan projekt? Zahvaljujem. 
 
U pojedinačnoj raspravi sudjelovali su vijećnici: 
 
MIHA PAUS 
Ja imam pitanje za direktoricu. U hipotezi da nećemo ostati bez Luke Pula i ja se tome 
nadam, da li postoji projekcija da li se može preživjeti za vrijeme trajanja radova izgradnje 
pročistača? S obzirom da će zauzeti dobar dio radnog prostora i tad se neće moći obavljati 
mnoge usluge. I drugo pitanje je da li će ti radovi remetiti rad malih brodogradilišta tamo? 
Toliko, hvala. 
 
DUŠICA RADOJČIĆ 
Pa da, zapravo imamo dvije važne teme, jedna je opstanak Luke Pula, a druga je pročistač. 
One jesu povezane. Meni je žao što među ovim materijalima koje smo dobili za raspravu nije 
bilo ovog financijskog plana. Naime, mi smo to tražili od nadležne pročelnice da dobijemo 
financijski plan kako bi mogli pomnije proučiti. Jer ovako mi je bilo sve prebrzo da mogu 
nešto zaključiti. Ako sam dobro shvatila, iznos od najma i skladištenja predstavlja 57% 
prihoda koji je bio 9 milijuna u 2022. godini. To znači da negdje više od 4,5 milijuna 
predstavlja taj prihod od najma, od zakupa i skladištenja, a vidjela sam podatak da je iznos 
plaća 394.473 eura, odnosno 3 milijuna kuna pa me onda recimo u odnosu na te brojke 
interesira mogućnost opstanka, bez obzira na sve ove probleme koje smo čuli do sada. Ali, 
znači samo bih htjela da još malo nam se pojasni jer radi se o ljudima. Tamo su 15 ljudi. Oni 
su sigurno jako zabrinuti za svoju sudbinu i mi moramo znati da je opstanak izvjestan, da to 
ima smisla, da grad ima potrebu za lučkim područjem, što ja podržavam, ali bi voljela čuti još 
te podatke. Kažem, da smo dobili materijale prije, vjerojatno bih uspjela sama nešto 
zaključiti. Ovako mi je sve prebrzo i prekaotično. Onda bih htjela još pitati kada se očekuje 
potpisivanje Ugovora o koncesiji sa Lučkom upravom. Do sada je postojala ta prvenstvena 
koncesija, a sada će se morati objaviti natječaj za tako zvanu normalnu koncesiju. Vidjeli 
smo na koji način to može utjecati na prihode. Što se tiče samog pročistača. Da, zaista, bilo je 
toliko neodgovorno planirati pročistač na toj lokaciji, budući da se znalo da će biti problema. 
Dakle, tako veliki i zahtjevan projekt koji je sada apliciran za tako veliku i važno financiranje 
zapravo riskiramo, budući da nismo sigurni što će se dogoditi. Ja bih samo htjela navesti još 
jedan podatak osim ovih koje smo čuli. 2017. godine je Grad Pula promijenio prostorne 
planove, ukinuo je DPU Molo Carbone. Na snagu je stupio prostorni plan i GUP i njime se 
dio tih predmetnih nekretnina tamo u toj slobodnoj zoni izbacio iz područja luke posebne 
namjene misleći da je to dovoljno da se ukine njihov status pomorskog dobra. Presuda je 
pokazala da se prostornim planom ne može mijenjati namjena utvrđenog pomorskog dobra. 
Sud je potvrdio da promjena prostornog plana, nakon što su već pravomoćno utvrđene 
granice lučkog područja, ne može utjecati na izmjenu tih granica. Grad je tako mislio te 2017. 
da može izigrati zakon tako da područje teretne luke prostornim planu prenamijeni u 
gospodarsko poslovnu i infrastrukturnu namjenu te da lučko područje reducira samo na uski 
pojas operativne obale i pristaništa nadajući se da tim činom predmetne čestice više neće 
pripasti pomorskom dobru. Dakle, znalo se da neki problem postoji, a u vezi s tim 
pročistačem, ja zaista isto mislim da ta lokacija je toliko pogrešna na samo 60 metara od 
prvih zgrada. Imamo i problem i sa sušarom fekalnog mulja. Ali bih htjela isto tako pitati, 
kako imamo tu direktora Pragrandea samo da nam kaže: čuli smo koje su cijene koncesije 
varijabilni i fiksni dio pa s obzirom da zakon o koncesijama kaže da se za infrastrukturne 
instalacije tipa kanalizacije i pročistač ne može dobiti posebna namjena nego se moraju 
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plaćati konesija za gospodarsku uporabu onda me zanima na koji način i koliko će to 
opterećivati poslovanje pročistača? Evo, za sad toliko. Hvala.  
 
MILAN RAŠULA 
Još bih jedanput čestitao kolegama iz platforme Možemo! što su ovu temu donijeli, odnosno 
predložili na gradsko vijeće kao tematsku točku i upravo se iz dosadašnjeg izlaganja i kolege 
Jovina, direktorice Luke Pula i vijećnice Radolović vidi koliko je tema ozbiljna i zahtjevna. 
Mi sad ne bi trebali lamentirati previše oko toga šta je bilo i šta se sve valjalo iza brda, nego 
da vidimo šta je najbolje moguće napraviti, šta je najpragmatičnije u ovom trenutku. U tom 
smislu, iskreno govoreći, verujem u pregovaračke sposobnosti našeg Gradonačelnika. 
Nedavno je u povodu otvaranja Parka Ane Frank bio i premijer sa svojim najužim 
suradnicima, ministar Butković je bio tu i mislim da bez obzira na sve ove neke političke 
prepore o kojima je govorila kolegica Radolović jer je imala prilike da sudjeluje u radu 
gradskog vijeća i kada su se ti akti donosili. Mislim da se trebamo okrenuti pozitivno ovoj 
stvari i da je jedini i jedini mogući izlaz upravo taj, da tako kažem, hipotetički dogovor sa 
državom jer znamo da je i pročistač ušao u sustav financiranja iz europskih fondova. Znamo 
koliko je to ozbiljan i zahtjevan projekat. Tako da verujemo u sve dosadašnje napore koje je 
nova direktorica Luke Pula napravila u smislu zaokreta u poslovanju i konsolidacije društva. 
Ali kažem, problem je dosta, dosta složen, kompleksan. Izlaz mogući jeste koncesija, ali bez 
jasnog konkretnog, i na neki način, definiranog, da tako kažem, ili sigurnog, suporta od strane 
države, ne vidim izlaz iz ovog problema. Znamo da nas za godinu dana očekuju 
parlamentarni izbori. Verujemo da ćemo biti u saboru jači i zastupljeniji. Evo, računam da 
sigurno i dvoje kolega iz Možemo! mogu ući na 8. izbornoj listi u Sabor. Da će zadržati 
pozicije naših kolega koji su sada u Saboru, ali mislim da bi ovaj problem trebao da se vrlo 
brzo, da kažem, hitno ili urgentno, iznese pred Vladu ili pred državu i da se to reši na taj 
način. Evo, hvala. 
 
MIHA PAUS (replika) 
Pa samo bih se nadovezao, osim pregovaranja s državom, kakva god da je situacija, ja mislim 
da je tu INA ključan partner i da je najizgledniji izlaz uz partnerstvo s takvom kompanijom, 
pa onda čak i malo nepovoljnija cijena koncesije možda bi se dala preživit. Koristim ovu 
tematsku sjednicu da repliciram, ali dobro. Da se ne sukobljavam. OK. 
 
MILAN RAŠULA (odgovor na repliku) 
Pa slažem se kolega Paus. To jeste najbrži mogući pokušaj u izlaz iz ove situacije. Međutim, 
sa čvrstim, jasnim i potpisanim garancijama od države mislim da postoji mogućnost da se to 
reši na kvalitetan način. Znamo da je u opciji bilo i rešavanje pulskog lukobrana u 
pregovorima. Ne želim ja sada, licitiram, ističem bilo šta po toj temi jer normalno je da dok 
su pregovori u toku nekakve pojedinosti se ne iznose. Da je u pitanju i završetak ili izgradnja 
luke Pula prema Mandraču. Tako da mislim da bi nam to na neki način, ako ništa drugo 
kupilo mir. Znamo da katastar pomorskog dobra nije vođen i uvek je to bilo nekako ono nad 
glavom, ali računalo se, 'ajde proći će lišo, ali ne prolazi baš sve lišo.  
 
DANIEL DEKOVIĆ 
Ma mene bi par pitanja interesiralo. Znači, direktorica kad je došla na funkciju najavila je da 
joj je želja dovesti male brodograditelje u Luku Pula i mene sad interesira do dana današnjeg 
koliko ih je došlo? I da li ona zna koliko je u Puli malih brodograditelja? Druga stvar me 
interesira ukoliko taj pročistač dođe tamo, da li je ona svjesna koji to problem nosi 
poslovanju Luke Pula? Jer ja osobno smatram da, 'ajmo reći, tvornica za preradu fekalija 
pored brodova od 20, 30, 50 metara koji su tamo parkirani, mislim da ne ide i mislim da ti 
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brodovi neće tamo u budućnosti biti parkirani. Još pored toga kad uzmemo u obzir da neki 
kamioni bi trebali taj fekalni mulj odvoditi na sušionicu ne znam gdje, kroz, očito centar 
Pule, ili ne znam kuda bi se kretali. Mislim da je to totalno, totalno, promašena po pitanju 
toga, lokacija. I ne znam zašto direktor nije već, Pragrandea, se dao u dobar posao da nađe 
novu lokaciju i mislim da nam tu ne treba biti škuža da ćemo morati vratiti novce jer na kraju 
krajeva te novce od Europe još uvijek nismo dobili i eto, toliko od mene. 
 
SANJA RADOLOVIĆ (replika) 
Kolega Deković ja se mogu složiti s vama, ali možda niste mene najbolje razumjeli, ja tu 
temu stvarno jako dugo godina pratim. Nisu problem novci koje mi nismo dobili iz Europske 
unije, problem su novci koje smo mi potrošili već na kopanje, na polaganje cijevi u zemlju. 
Što je sve kopano kao da će taj pročistač doći ovog momenta na Molo Carbone, a on kako 
stvari stoje neće još doć godinama, ako i nekad dođe. Tako da, to je osnovni problem, što 
smo mi sve građevinske i lokacijske izdavali i kopali smo prema tamo. I sad ja, evo, ja nisam 
ekspert, ali procjena s obzirom na sve ovo, da mi idemo mijenjati lokaciju pročistača, brat, 
bratu, vam je 8, 9, 10 godina. Ali reći će bolje direktor Pragrandea. Evo. 
 
 
Predsjednica gradskog vijeća zaključuje raspravu. Dodatna pojašnjenja i odgovore na pitanja 
dali su 
 
 
TATIANA ZANINI GAVRANIĆ 
Zahvaljujem se na pitanjima. Počet ću redom. Ako sam nešto zaboravila, ja se ispričavam 
unaprijed. Bilo je pitanje rad uz pročistač. Naravno, mislim to je ponuda i potražnja. Onaj 
koji je zainteresiran, koji želi raditi, taj može doći, ako mu se sviđa uvjete, prihvatit će te 
uvjete, kao što je i do sada. Ono što smo sa malim brodograditeljima, odnosno Udruženjem 
malih brodograditelja razgovarali je o tome da je mala brodogradnja složena djelatnost i da 
definitivno treba imati određene uvjete. Znači, ta mala brodogradnja se ne može bilo gdje 
odrađivati. Odrađuje se tamo gdje postoji infrastruktura. Da li su sada uvjeti takvi da 
omogućuje razvoj male brodogradnje. Ja bih rekla da nisu. Znači, bilo je 20 godina rada Luke 
Pula kada su se mogli ostvariti nekakvi dobri rezultati. U 11 mjeseci mog mandata ja sam 
pokazala koja je bila mogućnost Luke Pula i koji je njen potencijal koji se nije iskoristio. Da 
li se ulagalo u tu zonu? Gdje se ta koncesija koja se ubirala trošila? Da li se to vraćalo u to 
područje? Što se napravilo da se omogući da se tamo razvija mala brodogradnja? Imamo ih 
tri. Ja sam to rekla. Imamo tri mala brodograditelja. Ali isto tako, znači, gospodarstvo Pule ne 
treba samo prostor i za malu brodogradnju. Tamo su zakupci i imamo ih ukupno 37 koji 
obavljaju svoje djelatnosti. Nisu sve djelatnosti vezane za malu brodogradnju. Ja se pitam: da 
li je netko došao, osim našeg Gradonačelnika, u tih 20 godina pogledati slobodnu zonu? 
Pogledati kako to izgleda. Jedino Dušica Radojčić. Evo, hvala. Ja imam informaciju od 
zaposlenika da jedini Gradonačelnik koji je došao, došao je iz privatnih razloga, a iz 
poslovnih je sadašnji Gradonačelnik. I sad se mi odjednom pitamo kakvi su uvjeti tamo i da li 
je moguće uz pročistač razvijati malu brodogradnju. Pa pitanje je da li se uopće može 
razvijati mala brodogradnja? Ono što sam ja rekla. Treba osigurati uvjete da se mala 
brodogradnja razvija. Zašto? Zato što je to područje upravo takvo da omogućuje razvoj male 
brodogradnje. Vezano za plan. Ova studija koja je napravljena, napravljena je u četiri 
scenarija. Napravljena je na planirano razdoblje od 10 godina. Zašto 10 godina? Jer je to 
razdoblje za koje se predviđa da će biti izdana koncesija. Dakle, struktura naših prihoda... 
Samo ću još vezano za zakupce. Imamo 37 subjekata sa kojima smo poslovali prije presude. 
16 subjekata, odnosno 16 se odnosilo na ugovore o skladištenju, 15 na zakupe i 6 na zakupe 
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poslovnih prostora. Skladištenje je Luka Pula naplaćivala sukladno ugovoru o prvenstvenoj 
koncesiji, a zakupe sukladno vlasničkom listu, odnosno vlasništvu. Na čestici na kojoj je 
predviđen pročistač posluje 9 subjekata, sad, trenutno. 9 subjekata. Ukoliko ne bude 
mogućnost pristupa onim rubnim skladištima koji se nalaze uz Austro-Ugarski zid onda je to 
još i 4 subjekata plus. Znači, ukupno 13. Ono što smo mi u pismu inicijative Lučkoj upravi 
uputili, to je zahtjev za dodjelu koncesije, a ako idemo gledati u broju zakupaca, odnosno u 
broju partnera sa kojima bi Luka Pula radila, to je 15 subjekata. Dakle, kada će se potpisati 
koncesija? Natječaj niti nije raspisan. Ono što smo mi napravili je, prema zahtjevu Lučke 
uprave, da dostavimo pismo inicijative. Luka Pula je izjednačena sa svim korisnicima zone 
Molo Carbone. Imamo iste uvjete kao što imaju i svi ostali i postupamo zakonito, kao što 
moramo i pridržavamo se dogovora koji imamo sa Lučkom upravom. Prvi korak je pismo 
inicijative. Nismo ga samo mi uputili, uputili su ga i ostali. Tko? Ne znam, ali su uputili. Ono 
što smo mi otvoreno rekli, transparentno rekli, što smo mi u tom pismu inicijative tražili. 
Neću se ponavljati, rekla sam prije što smo mi sve tražili. Dakle, da se vratim koliko ima 
potencijalno malih brodograditelja? Ono što je intenzivno razgovarano na sastancima sa 
Gospodarskom komorom i sa predstavnicima malih brodograditelja da interesa ima, ali 
interesa ima ne samo za male brodograditelje, interese ima i za gospodarstvenike koji trebaju 
skladištiti svoju robu, koji trebaju proizvoditi. Sve se to sada dešava tamo u slobodnoj zoni, 
odnosno u zoni Molo Carbone. To, ne treba stvarati paniku da se kaže razvoj male 
brodogradnje znači svi ovi ostali koji ne rade malu brodogradnju izlaze van. Ali to su isto 
naši građani, to su isto naši gospodarstvenici i za njih treba napraviti perspektivu daljnjeg 
razvoja. Koliko ih je došlo? Pa ni jedan ih nije došlo. Naravno da ih nije došlo zato što 
imamo sve kapacitete popunjene. Ne da ih imamo popunjene, svaki dan dolaze zahtjevi za 
novim kapacitetima. Sada više ne jer Luka Pula više nije u poziciji da može pregovarati i 
davati u zakupe prostore, ali dok nije bila presuda, na dnevnoj bazi mi smo dobivali zahtjeve 
od naših građana, gospodarstvenika, koji žele prostore gdje oni mogu odrađivati djelatnosti. 
Evo, tu se moramo koncentrirati. Na koji način ćemo mi poticati gospodarstvo, uravnotežen 
razvoj gospodarstva u Puli? Što možemo mi napraviti za gospodarstvenike da rade, da 
plaćaju doprinose, da zapošljavaju ljude, da plaćaju poreze i da na taj način stvaramo jednu 
ravnotežu, da nije sve na turizmu, da nije sve na ugostiteljstvu, da nije sve na trgovini? Pa 
ova COVID kriza nas je naučila što su kritični momenti i na što se trebamo orijentirati za 
budućnost. Evo, ja mislim da sam ja sve. Ne znam da li sam nekom... ja se ispričavam. Prije 
sam u svojoj prezentaciji rekla kampanja. Jer nekako je nama kolokvijalno u tom našem 
operativnom poslovanjua znana kampanja, radi se o INA-i, radi se o kampanji INA-e za koju 
je Luka Pula pružala usluge i mi smo logistička baza, odnosno Luka Pula je logistička baza. 
Kampanja se odnosila na bušotine, nove bušotine u sjevernom Jadranu, bušačke kampanje 
gdje je INA testirala mogućnost novih platformi za proizvodnju plina.  
 
MIHA PAUS 
Kad se radi pročistač, znači vrijeme izgradnje samog pročistača bi trajalo dosta. Vi tad ne 
biste baš mogli raditi. To sam bio pitao. Da li imate kakve projekcije o tim stvarima? Da li se 
zna neki plan, nešto? 
 
TATIANA ZANINI GAVRANIĆ 
Znači, ja još uvijek nisam dobila informaciju kad će početi izgradnja, a kamoli da se mi 
pripremamo šta će biti u tom trenutku kada izgradnja počinje. Znači, ta čestica nije na samom 
doku, nije na samoj obali gdje se odvija poslovanje sa INA-om, odnosno lučko poslovanje 
tako da je vjerujem da će, kao što se zgrada gradi usred grada, pa može se prometovati, pa 
može se živjeti u okolnim zgradama, tako da ja vjerujem da će se naći u pravilima struke 
mogućnost da se to, da bude sljubljeno. 
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KRISTIJAN BENČIĆ 
Evo, zahvaljujem se na pitanju vijećnici Radolović, vijećnici Radojčić i vijećniku Dekoviću. 
Ja ću probati nekako kroz izlaganje odgovoriti na sva pitanja. Pa ću evo krenuti od nekako ću 
se nadovezati na izlaganje vijećnice Radolović. Znači, od samog nekakvog početka 
koncepcije, odnosno idejnog rješenja Aglomeracije Pula-Centar i izgradnje uređaja za 
pročišćavanje otpadnih voda na Molo Carbone. Znači, već smo više puta i govorili i izlagali i 
prezentirali sam koncept i rješenje, odnosno i način rješavanja tog dijela odvodnje i 
pročišćavanja na tom području. Projekt je krenuo tamo 2012., 2013. godine, znači sama 
Aglomeracija Pula-Centar. Vi ste spominjali nekakvo kopanje cijevi i trošenje novaca na 
nešto šta se neće na lokaciji Molo Carbone nikad desit. Znači, moram vas apsolutno i 100% 
demantirati u tome jer to stvarno nije istina. Znači, koncept, ako ste mislili na obalni kolektor, 
znači na izgradnju zadnja velika investicija gradska koja je bila u pitanju odvodnje, znači 
sanitarne odvodnje, odnosno kanalizacije i izgradnja obalnog kolektora i izgradnje svih 
crpnih stanica na obalnom kolektoru i vođenje otpadne vode na postojeći uređaj za 
pročišćavanje koje je na Valkanama. Znači, ne na Molo Carobne, nego na Valkanama. Onda, 
znači, drugo nije bilo nikakvih investicija po pitanju kanalizacije koje su rađene da će se 
nešto desiti na Molo Carbone.  
Vi ste spominjali cjevovode i izgradnju, znači ne građevinske dozvole nego cjevovode i 
izgradnju. To ste spominjali. Znači nije bilo izgradnje nikakve koja je koncipirana i vođena 
na Molo Carbone nego na uređaj postojeći koji je definiran ne znam koncept odvodnje Grada 
Pule definiran prije 20 i više godina. OK. Vratimo se sad na pitanje koje ste rekli. Evo, 
konkretno, pitanje: gdje će se smjestiti pročistač i na koji način ćemo to riješiti. Znači 
pročistač će se smjestiti na Molo Carbone, tu di je i predviđen projektom i idemo u tom 
smjeru. Rješavat će se imovinsko pravni odnosi na način da će se, evo, ja sam se malo jer 
sam očekivao i pitanje pa sam malo i izvukao članke zakona. Znači prema Zakonu o 
pomorskom dobru i morskim lukama, članak 19. koji kaže da se posebna uporaba pomorskog 
dobra smatra, između ostalo, neću sad nabrajati, nego ću se nadovezati na konkretno našu 
problematiku, posebna uporaba pomorskog dobra smatra se gradnja na pomorskom dobru 
građevina i drugih objekata infrastrukture, ceste, pruge, vodovodne, kanalizacijske, 
energetske i ostale. Znači, kanalizacijske. Znači, rješavat ćemo imovinsko pravni odnos 
prema Zakonu o pomorskom dobru i morskim lukama sukladno članku 19. Dalje, čitam 
članak 19.: „odluka o koncesiji za posebnu uporabu pomorskog dobra stavka 1. ovog članka, 
za objekte državnog značaja odnosi se na Vladu Republike Hrvatske, a odluka o koncesiji za 
posebnu uporabu u smislu stavka 1. ovog čanka za objekt županijskog značaja donosi 
županijska skupština”. Znači, uređaj za pročišćavanje otpadnih voda je objekt županijskog 
značaja i odluku donosi županijska skupština. Ono što je vijećnica Radojčić pitala, koliko će 
to sve skupa koštati, odnosno koliko će koštati izdavanje, odnosno ta godišnja koncesija. 
Članak 28. istog Zakona kaže da se naknada za koncesije dane radi posebne uporabe 
pomorskog dobra iz članka 19. ovog Zakona određuju se simboličkim iznosom, osim za 
koncesije gradnje infrastrukture, znači vodovodna, kanalizacijska, energetska i telefonska, u 
kojem slučaju se naknada utvrđuje za gospodarsku uporabu kao za gospodarsku uporabu 
pomorskog dobra. Slijedom navedenog, mi trenutno, odnosno, ne možemo decidirano 
odgovoriti o visini te koncesije, ista nije u ovom trenutku nam poznata i ne možemo reći. No, 
međutim, praksa koja postoji i znači uređaji koji su i objekti slične namjene izgrađeni na 
pomorskom dobru su izgrađeni po naknadi od 5,00 kn/m2 - godišnja naknada. Što znači da je 
naša predviđena čestica za izgradnju uređaja nekih 13300 m2, znači pričamo o cca, 'ajmo u 
kunama, 70-ak tisuća kuna godišnje naknade. Što nije značajna naknada za takvo nešto. Ne, 
to je iznos koji je cijeli iznos. Znači, o tome pričamo.  
Na pitanje da li postoji varijabilni dio, on ne postoji. 
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SANJA RADOLOVIĆ 
Pa mora postojati varijabilni dio. Na Molo Carbone ide pročistač. 
 
KRISTIJAN BENČIĆ 
Pa ide pročistač na Molo Carbone, da. S ovim sporom znam da za Luku Pulu nije, ali za 
izgradnju pročistača je ovo rješenje.  
Gospodin Deković, u vezi pitanja o odvozu mulja i sl.,  naši kamioni od Pragrandea sa 
otpadnim vodama i muljem i sa svime time prometuju po gradu Puli već od kad postoje, tako 
da ne znam koja je razlika. Nema razlike, da li voze mulj ili ostalo.  
 
 
PREDSJEDNICA GRADSKOG VIJEĆA zaključuje raspravu i utvrđuje da su vijećnici 
primili na znanje informacije i obrazloženja vezana za temu Luke Pula d.o.o. nakon 
donošenja presude u sporu Luke Pula d.o.o. i Republike Hrvatske te se zahvaljuje svim 
sudionicima po točki.  
 
 
Ovime je dnevni red iscrpljen te Predsjednica zaključuje 23. sjednicu Gradskog vijeća. 
Dichiaro conslusa la 23. sessione del consiglio municipale della Citta di Pola. 
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